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Опасни маски и дезинфектанти
9% от всички сигнали за опасни продукти в ЕС са свързани

с КОВИД-19 - маски, които не предпазват, и дезинфектанти
с метанол, който може да доведе до слепота.

онякога те танцуват само
“едно лято” и накрая сменят про-
фесията. Уморени от промени и
изисквания, които ги разкъсват
между призвание и действител-
ност. Става дума за учителите.

От техния синдикат към КТ
“Подкрепа” предлагат те да минат
във втора категория труд (стр. 2).
Синдикатът не за първи път на-
стоява за облекчаване на “прегря-
ването” в професията. Решенията
и тук обаче от години са “на пар-
че”. Както в много други сфери и
отрасли, в които категорията труд
също плаче за смяна. Когато гово-
рим за условия на труд, заплаща-
не, работно време, отпуски, ква-
лификация, преквалификация,
всички сфери попадат под мини-
малната линия.

Преходът към капитализъм
превръща работещите в цели от-
расли в съвременни роби. Много-
то промени в Кодекса на труда
най-често са в посока ограничава-
не на извоювани вече права и в
интерес на работодателите -
съвременни робовладелци, за кои-
то не важат закони и европейски
изисквания. Щяха ли иначе под
тяхно давление да се приемат
поправки, които увеличават извъ-
нредните работни дни и часове
двойно? Докато в същото време
Европа върви към намаляване на
работното време с мисъл за
усъвършенстване на заетите и
време за семействата им.
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Ева КОСТОВА

Миша Майски
гостува
на Софийската
филхармония

Как се пилеят

държавни

пари

Бойко Борисов
грубо гази закона

БСП сезира Централна-
та избирателна комисия и
Съвета за електронни медии
за грубото погазване на за-
кона и безогледната агита-
ция на премиера Бойко Бо-
рисов. Водачът на “БСП за
България” в 23 МИР Хрис-

то Проданов се възмути, че
министър-председателят на-
гло погазва изборните пра-
вила и закони, като прави
предизборната си кампания,
обикаляйки страната с джип
на НСО и раздавайки пре-
дизборно пари. Редица медии

БСП сезира ЦИК и СЕМ за предизборната агитация на
премиера и неправомерното използване на държавен ресурс

неволно стават съучастници,
като отразяват воаяжите му.

Социалистите очакват
ЦИК да накаже Борисов за
неправомерната агитация.
Очакваните глоби за нару-
шенията варират от 3000 до
15 000 лв. Изпратен е и

сигнал до Европейския пар-
ламент, до групата на соци-
алистите и демократите там
и до ръководствата на меж-
дународните организации,
които ще наблюдават избо-
рите у нас.
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Ирена Анастасова:
В политиката
трябва да се чува
гласът на разума
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С черни балони в небето на София фондация “Аме” насочи вниманието
към насилието над жени и защитата на техните права

Майките
в България си
намират работа
по-трудно

Стр. 12

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА
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Европа е
изправена пред
тежки изпитания
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Майките у нас по-трудно
си намират работа
Едва 21% от жените смятат, че получават
справедливо заплащане, сочи проучване на „Тренд”

Майките в България по-трудно си
намират работа, показва изследване на
агенция “Тренд”, изготвено по инициа-
тива на Елена Йончева, евродепутат от
групата на социалистите и демократи-
те. Проучването е проведено в периода
26 ноември-3 декември 2020 г. и с него
се оценява доколко жените в България
са равнопоставени на пазара на труда.

Попитани дали са чували за пробле-
ми с намирането на работа от майки,
67% от българите отговарят утвърди-
телно. При жените този дял е 75 на сто.
Изключително високи резултати се от-
читат при хората в трудоспособна
възраст и сред живеещите в областните
градове. 42% са чували за млади жени,
които все още нямат деца и имат про-
блеми с намирането на препитание.
Причините са от различно естество, но
много често дамите във фертилна

възраст не са наемани на работа, защо-
то могат скоро да създадат семейство,
твърдят анализаторите.

Изследването проверява и нагласи-
те към стереотипи като “жената трябва
да се подчинява на мъжа”, “работата на
жената е само да гледа децата”, “мъже-
те са по-добри професионалисти от же-
ните”, “нормално е управленските по-
зиции да се заемат от мъже”, “имате ли
проблем жена да изкарва повече пари
от мъжа” и др. При отговорите се от-
кроява разлика във възприятията меж-
ду мъжете и жените. По-възрастните и
жителите на малките населени места
проявяват патриархално отношение,
което се обяснява и със социализация
в други времена. При тях се наблюда-
ват високи дялове на съгласни с твърде-
нията, че работата на жената е само да
гледа децата, мъжете са по-добри про-

фесионалисти от жените, нормално е
управленските позиции да се заемат от
мъже и т.н. 51% от анкетираните не са
съгласни, че работата на жената е само
да гледа децата, а 69% отричат, че тя
трябва да се подчинява на мъжа. 38 на
сто от мъжете са категорични, че дами-
те трябва да се подчиняват, докато 88%
от жените отхвърлят това твърдение.

42 на сто от запитаните смятат, че
е нормално мъжете да заемат управ-
ленски позиции, а 52% са против това
разбиране. 61% от мъжете приемат
твърдението, а 73% от жените го
отхвърлят.

59% от мъжете твърдят, че трябва
да има разлика в заплащането на мъже-
те и на жените. 48% от жените обаче
са на обратното мнение. 73 на сто от
мъжете у нас нямат проблем жените да
изкарват повече пари, а 67% нямат

проблем дама да им бъде ръководител.
Едва 21% от жените твърдят, че полу-
чават справедливо заплащане.

Европейската левица полага дълго-
годишни усилия за общо законодателст-
во в ЕС, което да гарантира равните
права на жените, подчертава Йончева.
Тя посочи, че в пленарната сесия в Брюк-
сел е обсъдена директивата за равно
заплащане на мъжете и жените, които
извършват една и съща работа. Дирек-
тивата задължава работодателите да
докладват разликите в получаваните
възнаграждения, да обявяват предвари-
телно заплатите за позициите, за които
търсят да наемат служители, и др.

България е държавата в Европа, ко-
ято предлага най-добри условия за ра-
бота и майчинство на жените, сочи
проучване на британската маркетинго-
ва компания Reboot Online. Страната
ни събира 236,6 точки от възможни 300
по общи гаранции за равенство на по-
ловете, като отстъпва само на Норве-
гия по участие на жените в управлен-
ските дейности.

Оценки за поведение и изпити
след всеки клас иска синдикат

Въвеждане на оценка по
дисциплина в училище, учи-
лищен изпит след всеки клас,
повтаряне на класа в начален
етап и отпадане на национал-
ното външно оценяване след
IV клас са част от предложе-
нията на синдикат “Образо-
вание” към КТ “Подкрепа”
към партиите във връзка с
приоритетния за бъдещото
правителство отрасъл “Обра-
зование”.

Всички тези идеи синдика-
листите предлагат да се въве-
дат с промени в Закона за учи-
лищното образование. Те са
категорични, че и детските
градини трябва да преминат
към делегирани бюджети, а
синдикатите да участват в ате-
стационните комисии за учи-
тели и директори. В училище
е нужно намаляване броя на
учениците в паралелки, както
и да има възможност за по-
втаряне на класа при неусво-
яване на образователния ми-
нимум още в началния етап на

образование, смятат от “Под-
крепа”. Синдикалистите пред-
лагат още да се въведе един
вариант на учебник по общо-
образователните предмети и
МОН да издава учебниците, за
които плаща. Друга новост да
бъде намаляването на обема и
трудността на новия матери-
ал към 40% за сметка на 60%
проектно-базираното обуче-
ние и практическите упраж-
нения.

Сред останалите предло-
жения на синдиката са за об-
разование да се отделят мини-
мум 6% от БВП и да се на-
прави прекатегоризацията на
учителския труд към втора
категория труд. Новата наци-
онална политика трябва
задължително да включва на-
маляване на натоварването на
учителите след 50 години с
един час седмично. От синди-
ката искат да се гарантира
ръст на възнагражденията на
работещите в системата поне
с 10% на година.

Четирима души получиха
шанс за втори живот

Затварянето на моловете е
намалило продажбите на книги

Най-голям удар върху продажбата
на книги през последната година у нас
е нанесло затварянето на моловете.
Това се твърди в анкета, проведена
през февруари от Асоциацията
“Българска книга” сред 63 книгоизда-
тели и книготърговци у нас. Така из-
лиза, че най-много книги се купуват в
моловете. Като друга причина се
изтъкват цялостната намалена покупа-
телна способност на потребителите,
както и липсата на най-голямото книж-
но изложение в страната - Софийския
международен панаир на книгата. Най-
голяма подкрепа издателите са полу-
чили чрез намаляването на ДДС върху

книгите. Положително са се отразили
и кампаниите за захранване на библи-
отечните фондове и програмите на
Националния фонд “Култура”.

Продължава ръстът на онлайн про-
дажбите - 68% от анкетираните отчитат
повишение от собствения си онлайн
магазин спрямо продажбите от книжар-
ници. Въпреки това за половината от
анкетираните делът на продажбите чрез
електронния им магазин е едва 10% от
общия дял на приходите през 2020 г.

Друго проучване на асоциацията от
декември 2020 г. отчете между 20% и
30% спад при продажбите на книги
заради пандемията.

Две чернодробни
трансплантации бяха
извършени в болница
“Лозенец” и една бъ-
бречна в Александров-
ска болница. Черен
дроб е присаден на две
деца - на 1 и на 7 г., а
бъбречната трансплан-
тация е направена на
48-годишен мъж.

По информация на
лечебните заведения
пациентите са в добро
общо състояние и оста-
ват под лекарско на-

блюдение.
Поради липса на

съвместими реципиен-
ти в българската листа
на чакащите за транс-
плантация сърцето е
предоставено на Унга-
рия по линия на Еврот-
рансплант, поясниха от
Изпълнителната аген-
ция “Медицински над-
зор”.

Донор е 29-годишен
мъж, изпаднал в мозъчна
смърт, а донорската си-
туация е осъществена

благодарение на екип-
ната работа на лекари-
те от МБАЛ “Св. Иван
Рилски” в Горна Оряхо-
вица, координаторите
по донорство д-р Сиби-
ла Маринова и д-р Ваня
Лъчезарова и медиците
в областната болница
във Велико Търново.

Това е втората до-
норска ситуация от на-
чалото на годината за
МОБАЛ “Д-р Стефан
Черкезов” във Велико
Търново и за страната.

За втора поредна година Младежкото обединение в БСП в Перник изненада
лекарите и медицинските сестри от МБАЛ “Рахила Ангелова” с цветя
по случай Международния празник на жената. Младите социалисти благодариха
за неуморния труд и грижа, които медиците полагат за перничани
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Бившият шеф на Генералния щаб
ген. Цветан Тотомиров

БСП сезира ЦИК и СЕМ
за агитацията на Борисов

Два протеста в столицата настоя-
ха за спиране на проектите за инста-
лиране на съоръжения за горене на
отпадъци в София и Девня. Сдруже-
нията “За Земята” и “Дишай, Девня”
бяха организатори на демонстрации
пред МОСВ сутринта. “Индустриал-
ният град се е превърнал в място за
горене и складиране на отпадъци.
Наричат Девня “Долината на голяма-
та химия” и “Долината на смъртта”.
Затова сме тук, за да кажем “стоп”,
заяви пред БНР Ваня Захариева от
“Дишай, Девня”. Тя обясни, че изоби-
лието на вода, сол и варовик в района
е причина за развитието на крупна
химическа промишленост - производ-
ство на електроенергия, цимент, за-
хар, сода, торове и др. Специфичният
релеф и честото безветрие създават
условия за концентрация на атмосфер-
ни замърсители и радиационни мъгли.
В последните години градът е предпо-

Година след първите два случая на КО-
ВИД-19, установени у нас, здравната си-
стема е изправена пред нови изпитания. В
София са заети 65% от интензивните лег-
ла и 55% за тежки случаи, а заболелите от
КОВИД-19 вече са над 440 на 100 хил.
население. През последните дни има трай-
но постоянно увеличение на случаите на
коронавирус с 500-800 на седмица, каза
директорът на РЗИ в София д-р Данчо
Пенчев. Плановите дейности и операции
и свижданията са спрени в редица облас-
ти в червената зона, сред които са София,
Шумен, Благоевград и др. Не се спират
трансплантации, наблюдение и лечение на
онкоболни, както и дейности, свързани с
асистирана репродукция и раждания. В
столицата, Пловдив, Бургас и др. се уве-
личават леглата за пациенти с КОВИД-19.

Въпреки увеличаването на заразените,
място за тревога няма, успокоява от дни
министърът на здравеопазването проф. Ко-
стадин Ангелов, който е в отпуска заради

Под погледа на “бащите” на Търновската конституция започна кампанията на БСП във
Велико Търново. В залата, в която се провежда Учредителното събрание през 1879 г., водачът
Явор Божанков представи листата на “БСП за България” за парламентарните избори

БСП като най-голямата опо-
зиционна  парламентарна пар-
тия предприема необходимите
действия да сезира съответните
институции за безогледното
поведение на министър-предсе-
дателя Бойко Борисов. Това
обяви водачът на “БСП за Бълга-
рия” в 23 МИР в София Христо
Проданов. Той се възмути, че за
премиера няма правила и зако-
ни - той безогледно погазва
всички норми, залегнали в из-
борното законодателство във

Социалистите са уведомили Брюксел за нарушенията на изборните правила у нас
връзка с провеждане на предиз-
борната кампания. Проданов
отбеляза, че Борисов използва
държавния ресурс да прави пре-
дизборната си кампания. Повод
за възмущението на БСП са ак-
циите на Борисов от последни-
те 3 дни, които включват използ-
ването на джипове на НСО и
държавен ресурс. Агитацията в
храмове и използването на ду-
ховници за реклама също бе от-
белязано.

Проданов напомни, че по
инициатива на ГЕРБ и “Обеди-
нени патриоти” Народното
събрание беше разпуснато в
предизборната кампания, за да не
може парламентарната трибуна
да става арена на политически и
предизборен сблъсък. Не му

прави чест на министър-предсе-
дателя, като използва служебно-
то си положение и обществения
ресурс, да прави предизборна
кампания за сметка на народа,
раздавайки пари зад гърба на
парламента. Всички видяхме, че
нощното шкафче му е достатъчно
пълно, и смятаме, че с тези сред-
ства Борисов може да поеме
предизборната си кампания, а не
за сметка на целия народ”, кате-
горичен бе Проданов.

Юрисконсултът на БСП Аг-

лика Виденова обърна внимание,
че това не е първата кампания, в
която Бойко Борисов нарушава
безогледно всички закони и нор-
ми, които са плод на 30-годишен
преход и борба за демокрация,
плурализъм и равенство на всич-
ки граждани пред закона. Юри-
стката съобщи, че БСП е изпра-
тила жалби до Централната из-
бирателна комисия и до СЕМ,
които би трябвало да санкцио-
нират нарушението на изборни-
те правила. По един от сигнали-
те възможната глоба е от 3 хил.
до 5 хил. лв, по другия - от 5 до
15 хил. лева.

Левицата изпрати и отворе-
но писмо до медиите, които
може би неосъзнато са въвлече-
ни в агитацията на премиера.

Експертът в Международния
отдел на БСП Мирослава Гате-
ва съобщи, че за нарушенията
на предизборното законодател-
ство от Борисов са сезирани
Европейският парламент в ли-
цето на неговия председател
Давид Сасоли, ръководителят на
групата на социалистите и де-
мократите в ЕП Ираче Гарсия
Перес, както и ръководствата на
международните организации,
които имат отношение към чес-
тен изборен процес. Социалис-
тите осъзнават, че няма как те
да се намесят в ситуацията у
нас, но очакват да засилят вни-
манието на международните
наблюдатели, които ще следят
изборите, както и да има поли-
тически разговори по темата.

Нов тревожен ръст
на заболели от КОВИД-19

Два протеста срещу инсталации
за горене на отпадъци

читано място за горене и складиране
на отпадъци - мобилна инсталация за
термично третиране на отпадъци, за-
вод за стари гуми, площадка за съхра-
нение на неопасни отпадъци, горене
на пестициди, RDF-отпадъци и меди-
цински отпадъци, изреди Захариева.

В столицата тече процедура за
избор на изпълнител на проекта за
бъдещия инсинератор на площадката
на ТЕЦ “София”, въпреки че срещу
изграждането на съоръжението се
водят съдебни дела, коментира Деси-
слава Стоянова от “За Земята”. Об-
ществената поръчка за 350 млн. лв.
предвижда производство на топлин-
на и електроенергия чрез изгаряне на
гориво от битови отпадъци, което ще
увеличи микса от замърсители в гра-
да, предупреждават от сдружението.
Акция срещу плановете на общината
за инсинератора в София имаше и
привечер.

предизборната кампания. Според него бол-
ниците щели да издържат на натиска.

За няколко дни, въпреки сривовете на
системата за записване за ваксинация, за-
писаните са около 60 хил. души. Ангелов
продължава да отрича срива и вини хакер-
ски атаки, целящи да провалят ваксинаци-
ята.

Часовете за записване за ваксинация са
заети до края на март в големите градове.
В по-малките има свободни часове - в Бла-
гоевград интересът не е много голям, а в
Девин не е запазен нито един час за след-
ващите две седмици.

Властите успокояват, че до 10 март
щяло да приключи ваксинирането на чле-
новете на избирателни комисии на всички
нива.

Ваксините действат срещу известните
досега мутации на вируса на КОВИД-19,
коментира проф. Тодор Кантарджиев. Той
поясни, че в момента у нас циркулира само
т.нар. британски вариант.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Социалистите очакват този път ЦИК да санкционира
незаконната агитация на Борисов
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1928 г. – 2021 г.

Дълбок поклон пред светлата памет на
социалиста, антифашиста, всеотдайния
съпруг, баща, дядо и родственик!

Животът и делата му ще останат пример
за нас!

Поклонението ще се състои на 10.03.2021 г.
(сряда) от 10.00 ч. в Ритуалната зала на Цент-
рални софийски гробища.

От семейството
и другарите от БСП Красна поляна

ВЪЗПОМИНАНИЕ

От семейството

Изминаха 6 месеца от смъртта на

На 07.03.2021 г. почина

АЛЕКСАНДЪР
БОЯНОВ НАЧЕВ

БОРИС
ЙОСИФОВ
МАДОЛЕВ

1930 г. – 2020 г.

Роден в гр. Белица, област Благоевград.
Участник в антифашистката съпротива.

Вечно жив си остава човекът,
Който честно се труди и скромно живя.

Помним те с много обич!

ПОКЛОН ПРЕД ПАМЕТТА ТИ!

Маски и дезинфектанти - сред
най-опасните продукти през 2020 г.
Предлагали
хипноза
с психологически
ефект,
предпазващ
от коронавируса

Маски и дезинфектанти са
били сред най-опасните про-
дукти за 2020 г., сигнализира
системата за бързо реагиране
на Европейския съюз. Това
става ясно от годишния доклад
на Safety Gate - системата за
бързо предупреждение на ЕС
за опасни потребителски про-
дукти, подпомагаща изтегляне-
то на опасни нехранителни
продукти от пазара. 9% от
всички сигнали, събрани през
2020 г., се отнасят до продук-
ти, свързани с КОВИД-19 -

хигиенни маски, които би
трябвало да предпазват, но не
го правят, дезинфектанти,
съдържащи токсични химика-
ли - например метанол, който
може да доведе до слепота или
дори смърт при поглъщане,
или UV дезинфектанти, при-
чиняващи дразнене на кожата.

След началото на пандеми-
ята се обръща много сериоз-
но внимание на групи стоки,
касаещи личната защита, каза
пред БНР Димитър Маргари-
тов, председател на Комисия-
та за защита на потребители-
те. Той даде пример със спирт
за горене, който е бил предла-
ган като дезинфектант, или
предлагане на хипноза с пси-
хологически ефект, който би
довел да предпазване от коро-
навирус. Имало е конкретни
случаи, в които след уведом-
ление на Агенция “Митници”
е бил спиран вносът на лични

предпазни средства. По думи-
те на Маргаритов има добро
взаимодействие и с Държав-
ната агенция за метрологичен
и технически надзор. Когато
на нашия пазар е установена
стока, която представлява
опасност, се подава нотифи-
кация. За миналата година
България е на второ място в
системата Safety Gate по по-
следващи действия, посочи
Маргаритов и определи това
като добра активност.

Комисията за защита на
потребителите е публикувала
изследване на Европейската
комисия с препоръки към же-
лаещите да си изработят лич-
ни предпазни средства в до-
машни условия, на кои мате-
риали да обръщат внимание,
кои материали да избягват, по
какъв начин да подходят при
изработването, съобщи Мар-
гаритов.

СНИМКА БГНЕС

Димитър Маргаритов

Инвестиционният фонд GЕМ, базиран в Люксем-
бург, щe инвecтиpa 26 млн. евро в бългapcкaтa група
“Eвpoxoлд”. Двeтe компании вeчe ca пoдпиcaли
cпopaзyмeниe зa aнгaжимeнт. GЕМ щe пoлyчи aкции
в бългapcкия xoлдинг, който ще използва свежия
капитал за пpидoбивaнe нa дpyжecтвaтa нa ЧEЗ в
Бългapия и зa paзвитиe нa зacтpaxoвaтeлния cи
бизнec, уточниха от българското дружество.

Ocнoвaният пpeз 1991 г. глoбaлeн фoнд GЕМ
yпpaвлявa aктиви зa 3.4 млpд. евро. Той упpaвлява
инвecтициoнни инcтpyмeнти c фoкyc въpxy
paзвивaщитe ce пaзapи пo cвeтa. Фoндът e peaли-
зиpaл дoсега нaд 400 тpaнcaкции в 70 дъpжaви.
Пpeди ceдмицa “Eвpoxoлд” cъoбщи, чe плaниpa дa
нaбepe дo 100 млн. евро oт Бългapcкaтa фoндoвa
бopca, c които финaнcиpa cдeлкaтa. Пpeдcтoи
пpeдлoжeниeтo нa бopдa дa бъдe глacyвaнo oт

Люксембургски фонд влиза в сделката  с ЧЕЗ
aкциoнepитe нa извънpeднo зaceдaниe нa 10 aпpил.
Koмиcиятa зa финaнcoв нaдзop тpябвa cъщo дa дaдe
paзpeшeниe.

“Eвpoxoлд” обяви, че плaниpa дa предложи на
инвеститори 79 млн. нoви aкции c eмиcиoннa
cтoйнocт 2,50 лв. вcякa. Eмиcиятa щe ce cчитa зa
ycпeшнa, aкo бъдaт зaпиcaни минимyм 40% oт
нoвитe aкции. “Eвpoxoлд” ocтaнa eдинcтвeн
кaндидaт зa aктивитe нa ЧEЗ в Бългapия пpeз
пpoлeттa нa 2019 г.

В началото КЗК отказа да одобри сделката, но
след съдебно решение и изтекли скандални записи,
на които се чува гласът на премиера Борисов, ан-
тимонополната комисия даде съгласието си. След
това “Eвpoxoлд” пoлyчи вcички изискващи се
paзpeшeния да придобие електроенергийния биз-
нес на ЧЕЗ у нас.

След рекордно слаба-
та реколта през минала-
та година през 2021 г. се
очаква около 5,8 млн.
тона да бъдат произведе-
ни в България, което е с
15% повече от добивите
през миналата. Прогно-
зата е на Центъра за ико-
номически изследвания в
селското стопанство.

Според първите пре-
движдания на центъра
средният добив на пше-
ница от новата реколта
ще е около 490 килогра-
ма от декар. За сравне-
ние, тежките климатични
условия и природни ка-
таклизми през 2020 г.
върнаха средния добив
на нивата отпреди 2015
г. със среден добив на
пшеница от 394 кг/дка.
Особено драматична
беше ситуацията в Доб-
руджа, където имаше
райони с под 150 кило-
грама от декар. Най-ви-
соки добиви от над 500
кг/дка бяха отчетени в
областите Монтана, Ви-
дин, Велико Търново,
Плевен и Ловеч.

Лоша беше миналата
стопанска година и за

Очакват 15 на сто
повече зърно

рапицата, чиито добиви
спаднаха до най-ниското
си ниво за последните
десет години. Според
оптимистичната прогно-
за на Центъра за иконо-
мически изследвания
това лято ще има около
25% ръст в добивите на
рапица. Експертите все
пак подчертават, че ре-
колтата зависи от при-
родните условия в след-
ващите два месеца.

Реколтата от пшени-
ца за 2020 г. беше малко
над 4,6 млн. т, показаха
данните на Министерст-
вото на земеделието,
храните и горите. Това е
с почти една пета под
реколтираните над 5,6
млн. т през миналата го-
дина, като основните
поражения бяха нанесе-
ни при есенното и про-
летното засушаване.
Най-силно засегнати от
сушата останаха култу-
рите в областите Бургас,
Добрич, Варна, Сливен и
Шумен.

Годишното потребле-
ние в България е около
1,5 млн. т, има и 1,2 млн.
т запас.
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1230 - БИТКАТА ПРИ КЛОКОТНИЦА. Цар

Иван Асен II разбива войските
на епирския деспот Теодор
Комнин. Василевсът е пленен
заедно с цялото му семейство,
а войската му е освободена.
Заради нечуваното си благородство и човечност
Иван Асен II е почитан и обичан “не само от
българите, но и от ромеите, и от другите наро-
ди”. В чест на голямата победа Иван Асен II
заповядва да се изгради църквата “Св. Четири-
десет мъченици” в старопрестолния Търново.

1926 - РАЖДА СЕ ИВАН ДАВИДКОВ, ПОЕТ,
БЕЛЕТРИСТ, ЕСЕИСТ (УМИРА 1990 Г.). Работи
във в. “Септемврийче”, кинематогра-
фията, радиото. В последните 18
години от живота си е главен ре-
дактор в издателство “Български
писател”. Автор е на стихосбирки
за деца и юноши, сборници с лирика,
романи, есеистика. Сред най-популярните му
творби са стихосбирките “Знаме с петолъчка”,
“Светлина от скрежа”, “Каменоломна” и др.

1934 - РАЖДА СЕ ЮРИЙ ГАГАРИН, ПЪРВИ-
ЯТ ЧОВЕК, ПОЛЕТЯЛ В КОСМОСА (УМИРА 1968
Г.). На 12 април 1961 г. с косми-
ческия кораб “Восток 1” Гага-
рин прави една обиколка около
Земята. Позивната е “Кедър”.
Целият космически полет
продължава 1 ч. и 48 мин. След него Гагарин
става най-известният човек на планетата. На-
граждават го с ордени, медали, дипломи, избран
е за почетен гражданин на градове от Европа,
Азия, Африка, Северна и Южна Америка.

1943 - РАЖДА СЕ БОБИ ФИШЕР, АМЕРИ-
КАНСКИ ШАХМАТИСТ (УМИРА 2008 Г.). Става
световен шампион на 1 септем-
ври 1972 г., когато побеждава
след драматична партия рус-
нака Борис Спаски в Рейкявик,
Исландия. Губи титлата на 3
април 1975 г., след като му е
отнета заради неприемливите
условия, които поставя за мача си с Анатолий
Карпов. ФИДЕ определя Хавана за град, в който
ще се проведе двубоят. Американските власти
отказват да пуснат Фишер на кубинска земя.
Той поставя условие партиите да се играят по
телефона. Предложението е отхвърлено, а Кар-
пов става единственият световен шампион по
шахмат, без да е играл партии за това.

1944 - УМИРА КАРЕЛ ШКОРПИЛ, ЧЕШКО-
БЪЛГАРСКИ АРХЕОЛОГ (Р. 1859 Г.).
Заедно с брат си Херман е един от
създателите на българската археоло-
гическа наука и музейно дело. Откри-
вател на първата българска столица
Плиска, където е и погребан. В чест на
Карел и Херман Шкорпил са наречени
улицата във Варна, където е запазена
къщата им (“Братя Шкорпил”), и вар-
ненското с. Шкорпиловци.

1959 - ЗА ПЪРВИ ПЪТ Е ПРЕДСТАВЕНА КУК-
ЛАТА БАРБИ. Компанията “Мател” я
показва на изложение за играчки в Ню
Йорк, САЩ. Само през първата година
от излизането на куклата на пазара
са продадени 351 000 бройки, всяка на
цена от 3 щ.д. В началото се произ-
веждали и блондинки, и брюнетки, но
скоро пазарът показал, че Барби тряб-
ва да е русокоса.

1985 - НАЧАЛО НА СЕРИЯ ТЕРОРИСТИЧНИ
АКТОВЕ В БЪЛГАРИЯ.
Във влака София-Бургас
край гара Буново е взривен
вагон за майки с деца, 7 са
убити, а 8 са тежко ране-
ни. Същия ден в Сливен е
взривена сладкарница “Сли-
вен”, ранени са 13 души.

Категория „аутсайдери”

Някога в ГДР имаше
Ден на жената - ден от
седмицата, в който те
оставаха вкъщи, за да
имат възможност да до-
макинстват спокойно.
Нямаше в нашето трудо-
во всекидневие тогава
“прегряване”, защото
имаше регламентирани
почивни дни, отдих на
планина и на море, годи-
ните за пенсиониране

също бяха строго опре-
делени.

Сега проблемите в
осигурителната система
се решават с увеличава-
не на възрастта и стажа
на кандидат-пенсионе-
рите, придружени с все
по-намаляващи пенсии и
несигурност на сегашни
и бъдещи поколения.

Не леем сълзи за от-
миналото време, но ня-
кои останки от соца
могат да влязат в дейст-

вие и днес. За всички
категории труд. Ако
има, разбира се, кой да
осъзнае, че работниците
не са само принадена
стойност, а живи хора
със своите потребности
и предели на човешката
си природа.

Такива хора днес у
нас обаче няма. Предста-
вяте ли си ватман с пам-
перс на работа, пошегу-
ва се веднъж представи-
тел на тази гилдия. Или

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Поредна заблуда
шание, в противен случай
ще бъдат санкционирани.
Дори са заплашвани от
Тошко Йорданов - дясна-
та ръка на Боса им Сла-
ви Трифонов, че ще им
“почерни живота”. Това
ли е великата “алтерна-
тива”, издигаща в култ
мажоритарните избори,
където трябва да из-
пъкват личностите? Или
коментарите на лидера
им Трифонов са самодо-
статъчни. Колкото и кри-
тично да звучат към
властта, елементът на
фалш взе да изпъква все
по-ярко. По време на
кампанията очевидно ни-
кой няма да чуе и да раз-
бере как са им наредени
листите и да прецени що
за капацитети има в тях.

И заваляха едни от-
ворени писма от местни

координатори, които
смъкнаха смокиновия
лист на поредната обще-
ствена заблуда, а раз-
падът започна. Възприе-
тата тактика на самоизо-
лация и мълчание при
Трифонов и хората му
не е от днес. Още по
време на протестите
през лятото стана ясно,
че Слави, който иначе е
в състояние да пълни
зали и площади по кон-
цертите си, отказва да
бъде част от общата
битка за свалянето на
Бойко Борисов и ГЕРБ.
А можеше да направи
много, дори да оглави
протестите. Но предпо-
чете да се капсулира
основно в телевизията си
7/8, която дори стана
платена. Какви точно са
причините за това пове-

дение, едни може да га-
даят, а други просто да
се досещат.

Дали съмненията, че
“Има такъв народ” е
пoрeднaтa пaтeрицa нa
“Прeмиeрa-cлънцe” ,
няма да се оправдаят?
Защото виждаме, че взе-
ха да прaвят тoчнo
тoвa, срещу което уж се
борят. А ощe нe ca
ceднaли нa мacaтa. И
друго прави впечатле-
ние: пълното отсъствие
на хората на Трифонов
на терен и завидните
натрапвани големи про-
центи в социологичес-
ките проучвания, без
никой да ги е виждал и
чувал, показва единст-
вено, че това е изкуст-
вен проект, създаден с
определена цел. Скоро
ще разберем каква.

Има такъв народ, ама
де факто няма такава пар-
тия. На новите поборни-
ци “срещу статуквото”
им е забранено да се явя-
ват на предизборни деба-
ти, да се изказват публич-
но, да пишат в социални-
те мрежи. Инструктира-
ни са да спазват железен
ред на мълчание и послу-

Валентин ГЕОРГИЕВ

От стр. 1 балерини на по 50 годи-
ни да са на палци на
сцената?

Всяка професия за-
служава подобаващо мя-
сто в таблицата за кате-
гории труд, зад които
стоят българи, които
поемат най-големия дял
от преходните недомис-
лия и криворазбрания
капитализъм в най-бедна-
та европейска страна. И
като цяло попадащи в
категория “аутсайдери”.



 За пръв път БСП
отива на избори с пълна
листа в Ловешка област.
Това означава ли, че очак-
вате да имате повече де-
путати от областта?

- Това означава най-на-
пред, че нашата партия е в
кондиция, че е готова за из-
бори и ще се бори за победа.
Ще се борим да постигнем
не само това, което имаме в
последния парламент - двама
народни представители от
Ловеч и областта, но и да
увеличим представителство-
то на Ловешка област в 45-
ото Народно събрание. Про-
ведох вече много срещи в
отделни населени места,
виждам желанието на хора-
та да работят активно за тези
избори. Виждам крайната им
нетърпимост към това, кое-
то се случва в държавата и
във всяко селище, така че -
да, ще направим всичко
възможно от Ловешка област
да имаме повече народни
представители.

 Какви са ползите и ри-
сковете водачът на листа-
та да не е местен човек?

- Има водачи на листи, ко-
ито са местни хора и които
и преди са били такива. Те
трябва да обяснят сега на
хората от района си, особе-
но тези от ГЕРБ и патрио-
тичните формации, които са
управлявали 11 години, защо
не са решени жизнено важни
проблеми като водоснабдява-
нето и здравеопазването на-
пример. Дали си местен или
не, не решава проблемите.
Става дума за отговорност и
последователност за поста-
вяне на цели и задачи, за пре-
следването им докрай, за не-
прекъснат близък контакт с
жителите на Ловеч и област-
та. Дори и да си местен, ако
с месеци не си стъпвал в из-
бирателния си район, няма
как да си наясно с проблеми-
те. А ако не си местен, но
всяка седмица си сред тях,
виждаш какви са им пробле-
мите, мъчиш се да им помог-
неш, бориш се да тях - дали

си местен или не, губи зна-
чението си. Нашите досегаш-
ни народни представители
от Ловеч - и Милко Недял-
ков, и д-р Валентина Найде-
нова, много отговорно се от-
насяха към задачите си в
парламента, това го конста-
тирам и сега в срещите си с
хората. Те през цялото вре-
ме са разчитали на тях. И
двамата, въпреки че не сме
управляващи, са направили
всичко възможно за решава-
нето на проблемите на хо-
рата. Ползи и рискове има
от всичко в този живот. В
случая единственият риск е
да не съм достатъчно позна-
та на хората в областта, но
смятам да го компенсирам в
предизборната кампания и
след това с активно присъ-
ствие в района.

 Като заместник-
председател на БСП как ще
защитите реално алтерна-
тивно управление на фона
на десетките регистрира-
ни в региона партии?

- Имаме предимство пред
новозаявяващите се партии
за участие в тези избори с
това, че не просто заявяваме
сега алтернативно поведение
- 4 години в парламента това
правихме, със стотици алтер-
нативни предложения. Наша-
та партия подготви не сега, а
преди почти три години про-
грама за алтернативно управ-
ление на страната - “Визия
за България”. Тя не е просто
и само наше партийно изоб-
ретение. Тогава обиколихме
цялата страна, срещнахме се
с хиляди хора, значителна
част от тях не бяха партий-
ни членове, бяха представи-
тели на различни гилдии.
Обобщавайки след това тех-
ните предложения, създа-
дохме “Визия за България”.
Не от днес говорим по про-
блемите на страната, как ще
управляваме, ако дойдем на
власт. Така че в това отно-
шение няма какво ново да
заявяваме, просто ще акцен-
тираме върху нашите при-
оритети. С цялото си досе-
гашно поведение сме дока-
зали, че наистина ще бъдем
алтернатива на досегашно-
то управление. Докато ня-
кои от новозаявяващите се
формации тепърва трябва

да доказват това.
 Сред кандидатите на

БСП има икономисти, юри-
сти, но е известна вашата
теза, че образованието е в
основата на развитието
на държавата. А знаем ог-
ромните проблеми, създаде-
ни в него. На първо място -
финансирането с нисък
процент от БВП, осакате-
ното и политизирано съ-
държание на учебниците
по история, проблемите и
на учителите заради демо-
графската криза. Какво ще
предприемете най-напред в
тази посока като депутат
в новия парламент?

- Като имаме предвид ця-
лата ми професионална био-
графия, съвсем ясно е за
всички, че на сърцето ми са
проблемите на образование-
то, които не са от днес и от
вчера. У нас образованието
се разрушава от началото на
прехода, но особено силно
това пролича след реформа-
та от 2001 г., която изцяло
промени учебното съдържа-
ние. И като резултат стиг-
нахме дотук. През всички
тези години ние, които сме
работили в системата на об-
разованието, виждахме недъ-
зите и непрекъснато сме
обяснявали, че това така не
може да продължи. Но то
продължи. ГЕРБ управляват
11 години, ясно беше, че
трябва да има реформа в об-
разованието и преди това, но
тя не се случи и в тези 11
години. В края на миналия и
в началото на този мандат за-
почна да действа новият за-
кон, който е творение на
ГЕРБ. Когато влязохме в 44-
тото Народно събрание,
първата ни жалба до Консти-
туционния съд бе срещу За-
кона за предучилищното и

училищното образование,
оспорихме над 30 от члено-
вете. С това отговарям на
въпроса за огромните про-
блеми, които създаде този
закон - той не просто не
реши тези проблеми, които
се бяха натрупали, той
създаде нови проблеми. В
рамките на тези 4 години
каквото съм могла да напра-
вя като представител на
партия, която не е управля-
ваща в момента, съм го на-
правила. Опитвала съм се с
предложенията си по ня-
какъв начин да туширам
проблемите, които създава
този закон. Самите управ-
ляващи видяха, че не става,
и започнаха на парче да го
поправят, което доведе до
още по-сериозни проблеми.

 Трябва ли да се проме-
ни законът след толкова
кърпежи?

- В следващия парламент
трябва да се намери полити-
ческа воля у всички, защото
образованието се нуждае от
консенсус. Не знам дали
може да се поправя този за-
кон, но е опасно също да
вървим към нов закон, защо-
то в нашата система не може
през четири години да се
сменя законодателството.
Трябва да се намери обаче
консенсус за няколко основ-
ни неща и най-важното, за
което съм абсолютно убеде-
на, че трябва да има проме-
ни, е учебното съдържание.
Промяна в образованието не
може да има без промяна в
учебното съдържание, без
съобразяване с възрастови-
те особености на децата и
без премахване на подмяна-
та на историята, на осакатя-
ването на литературата, на
българския език. Ако това не
се преодолее, ако поднасяме

на учениците изопачени ис-
торически факти, ако ги ли-
шаваме от изучаването на
класически български произ-
ведения, дори и този, който
не работи в нашата сфера,
може да си даде сметка как-
во поколение отглеждаме.

 БСП предлага облек-
чения за родителите чрез
подоходните данъци. Обяс-
нете малко повече.

- В нашата програма
предлагаме облекчение в по-
доходните данъци като еле-
мент от т.нар. семейно подо-
ходно облагане. Ако управ-
ляваме и реализираме наши-
те предложния, всеки роди-
тел с едно дете в рамките на
годината ще спестява 500 лв.
от данъците си; ако е с две
деца, 1000 лв. от данъците
ще бъдат спестени и ще ос-
тават в семейството за други
нужди. Имаме предложение
за безплатни ясли и детски
градини, за безплатни учеб-
ници от I до XII клас, за ед-
нократна помощ в началото
на всяка учебна година не
само за първокласниците, а
за всички деца до IV клас.

 И един въпрос, дано
не ви се види странен - вие
не сте агресивен човек, а в
политиката трябва пове-
че експанзия срещу аро-
гантността на сегашна-
та власт, която пак се
готви да управлява...

- Съгласна съм, че в
същността си не съм агреси-
вен човек и, честно казано, в
този 4-годишен мандат ми
беше много трудно да
възприема начина на поведе-
ние в пленарната зала. Това,
че не съм агресивна, не смя-
там за свой минус. В поли-
тиката все повече трябва да
се чува гласът на разума,
проблемите да се обсъждат
спокойно и да се търси ре-
шение. Понякога оправда-
вам колегите, които са по-
агресивни, защото 4 години
се сблъскахме със стена от
арогантност, лъжа, лицеме-
рие; с едни самозабравили
се хора, които по никакъв
начин не чуват това, което
се говори отсреща, незави-
симо дали са съгласни с него
или не. На тези години едва
ли ще стана друга. Цял жи-
вот съм работила с деца и
родители и съм наясно, че
когато се подхожда с разум,
с човещина, със спокойст-
вие, се намира решение.

В другите сфери може
понякога и да прехвърчат ис-
кри, но ако за образование-
то не можем да постигнем
консенсус, нищо няма да по-
стигнем. 11 години ГЕРБ не
чуха нищо от това, което го-
ворехме за системата на об-
разованието. От утре, както
се казва, ние сме на власт,
това означава ли, че не тряб-
ва да ги чуваме? След 4 годи-
ни друг може да е на власт.
Ако през 4 години не се чу-
ваме какво предлагаме за об-
разованието, не само ще сто-
им където сме, но ще вървим
назад. Нека да следваме при-
мера на други европейски
нации, които постигнаха
такъв консенсус в сферата на
образованието и сега са в
челните редици на всички
международни изследвания
за грамотност и способнос-
ти на учениците.

ИРЕНА АНАСТАСОВА:

В политиката трябва да
се чува гласът на разума

ИРЕНА АНАСТАСОВА е родена на 25 септември
1955 г. в Монтана. Завършила е философия в Со-
фийския университет със специализация по социоло-
гия. Дълги години е директор на едно от най-
популярните училища в столицата - 125-о СОУ
“Проф. Боян Пенев” в кв. “Младост”. Била е общин-
ски съветник от БСП в София и народен предста-
вител от БСП в 42-рото и 44-тото НС.

Без консенсус особено за образованието нищо няма да постигнем,
казва водачът на листата на „БСП за България” в Ловеч

Интервю на
Велиана ХРИСТОВА



ВТОРНИК
9 МАРТ

2021
7

ЕС попада в полето на напрежение между
геополитическите полюси, възникват въпроси
може ли да отстоява интересите си

СНИМКА БГНЕС

Чешкият премиер Андрей Бабиш, полският му колега Матеуш
Моравецки и унгарският премиер Виктор Орбан (отляво надясно)
разговарят преди заседанието на Европейския съвет  през декември
2020 г. Вишеградската четворка, към която спадат трите страни
плюс Словакия, често действа в разрез с евроединството

На стр.9

Динамиката на трансформационните
процеси в света поставя Европейския
съюз пред редица предизвикателства и
изпитания. В тези условия той неизбеж-
но попада в полето на напрежение меж-
ду великите сили, което носи рискове за
отстояване на интересите му. Комплекс-
ната среда за сигурност поражда въпро-
си относно потенциала на ЕС да се спра-
ви в геополитически план, тоест стават
видими неговите външнополитически
слабости. От друга страна изпъкват по-
ясно вътрешните проблеми в Съюза и
такива между страните-членки, които се
явяват пречка за преодоляването на ре-
дица обективни предизвикателства.

Отчитайки тази комплексност и слож-
ност на прехода, както ЕС, така и НАТО
започнаха разработката на основопола-
гащи документи и подготовката на фору-
ми, на които ще се вземат важни за бъде-
щето  решения. В ЕС такъв документ е
“Стратегическия компас”, който ще има
непосредствено въздействие върху при-
добиването на въоръжения в ЕС, но в
една стратегически обща посока. В осно-
вата му е заложен предварително изгот-
вения нов общоевропейски “Анализ на
заплахите” въз основа на оценките на

националните разузнавания. (Впрочем,
анализът не се гласува и това предизвик-
ва съмнението, че се игнорира демокра-
тичния контрол).

В НАТО пък беше подготвен доку-
мента “НАТО 2030: Единни в една нова
ера”, който бе основа за дискусията на
министрите на отбраната през февруари
2021, за да се превърне и в насока за
бъдещето развитие на Алианса след сре-
щата на върха. Една от съществените
промени е разширяването на отговорно-
стите с насочването на усилията към
Индо-тихоокеанския регион. Новата кон-

цепция на НАТО, която ще подмени тази
от 2010 г.  очевидно е концепция на
Студената война  срещу Русия и Китай,
увеличаваща риска от военна конфрон-
тация  и ескалация на опасностите. Пред-
приетото видимо по-тясно взаимодейст-
вие между НАТО и ЕС (генералният се-
кретар на НАТО за първи път присъ-
ства на форуми на ЕС) въвлича и Съюза
в тази нова политика.

Най-големите предизвикателства
пред ЕС са породени от глобалните
промени в баланса на силите, нараства-
щата взаимовръзка между климатични
промени, енергийни източници и съпер-
ничество за ресурси, все по-силното
обвързване между военно-политически-
те и икономическите проблеми, справя-
не с неравенствата и нахлуващата нова
технологична революция, която може в
кратки срокове да промени надмощието
на една или друга велика сила в света.

Един свят на нарастваща комплекс-
ност, несигурност и бързи промени не-
избежно налага преосмисляне на външна-
та политика на ЕС. Не случайно висши-
ят представител на ЕС по външна поли-
тика и сигурност Йозеп Борел говори за
спешна нужда ЕС “да намери своето

място в свят, в който политиката все
повече носи отпечатъка на грубата сила”.

Кои са слабостите от геополитически
характер, които пречат на ЕС?

Първо, Европа все още е напълно за-
висима от САЩ, поради което в областта
на външната политика  и политиката за
сигурност и отбрана действа далеч под
своите възможности. С предварителната
си Стратегия /”Междинни стратегически
насоки за национална сигурност”/ от 3
март 2021 г., в която е заявено създаване
на “солидна обща програма с ЕС и Обе-
диненото кралство по основни въпроси
на нашата ера”, Съединените щати
всъщност целят да контролират ЕС така,
както успешно правят това с НАТО. За
каква ли “автономност” ще говори тогава
Брюксел, ако приеме този подход?

ЕС  няма стратегия към Китай. Брюк-
сел подписа наистина инвестиционното
споразумение с Китай, обсъждано цели 7
години, но в последния етап не постигна
напредък. Очевидно под влияние на САЩ
се внушава активизиране на отношенията
с Индия, предвид позиционирането й като
азиатски противник на Китай.

Симеон НИКОЛОВ
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Московчани снимат група младежи, отбелязали с флашмоб
Международния ден на жената на брега на Москва река.
В приветствието си Владимир Путин благодари по-специално
на всички жени-лекари, фелдшери, медицински сестри и санитарки,
които спасяват и се грижат за болните в КОВИД-пандемията

СНИМКА БГНЕС

ОБЯВА

Õ‡ 9 Ï‡Ú 2021 „. (‚ÚÓÌËÍ) ‚˙‚
‚˙ÁÍ‡ Ò ÏÓÌÚ‡Ê Ì‡ ÒÔË‡ÚÂÎÂÌ Í‡Ì Ì‡
‰Ó‚ÂÊ‰‡˘ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰ ‚ Í‚. ìƒ‡„‡ÎÂ‚-
ˆËî, ÛÎ. ìÃË¯Ó‚‡ ÓÌËˆ‡î, ÒÂ Ì‡Î‡„‡
ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ
Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, Í‡ÍÚÓ ÒÎÂ‰‚‡:

Í‚. ì—ËÏÂÓÌÓ‚Óî, ‚.Á. ì—ËÏÂÓÌÓ‚Ó -
ƒ‡„‡ÎÂ‚ˆËî  -  ÓÚ 10:00 ‰Ó 17:00 ˜‡Ò‡;

Í‚. ìƒ‡„‡ÎÂ‚ˆËî - ÓÚ 10:30 ‰Ó 22:30
˜‡Ò‡;

‚.Á. ìÃ‡ÎËÌÓ‚‡ ‰ÓÎËÌ‡î - ÓÚ 11:00
‰Ó 23:00 ˜‡Ò‡;

Í‚. ì ËÌÓˆÂÌÚ˙‡î - ÓÚ 11:00 ‰Ó
23:00 ˜‡Ò‡;

Í‚. ì¡ÓˇÌ‡î - ‡ÈÓÌ‡, Á‡ÍÎ˛˜ÂÌ ÏÂÊ-
‰Û ÛÎ. ì¡ÂÎËÚÂ ·ÂÁËî, ÛÎ. ì¡‡ÈÍ‡Îî, ÛÎ.
ìƒÂÒËÒÎ‡‚‡î Ë ÛÎ. ì—„Ó‚ÓÌ‡ ‰ÛÊËÌ‡î,
ÓÚ 12:30 ˜. Ì‡ 09.03.2021 „. ‰Ó 00:30 ˜.
Ì‡ 10.03.2021 „.;

‚.Á ì¡ÂÎÓ‚Ó‰ÒÍË Ô˙Úî - ÓÚ 12:30 ˜.
Ì‡ 09.03.2021 „.  ‰Ó 00:30 ˜. Ì‡
10.03.2021 „.;

c. ¬Î‡‰‡ˇ - ‡ÈÓÌ‡, Á‡ÍÎ˛˜ÂÌ ÏÂÊ-
‰Û ÊÔ ÎËÌËˇ —ÓÙËˇ-œÂÌËÍ, ÛÎ. ìÀÂÒÍÓ-
‚Âˆî, ÛÎ. ì¬ÓÈÌË¯ÍÓ ‚˙ÒÚ‡ÌËÂî, ÛÎ. ìÀ˛-
·ÓÏË ÃËÎ‡ÌÓ‚î, ÛÎ. ì¿Í‡‰. œ. —Ú‡È-
ÌÓ‚î, ÛÎ. ì–‡‚ÌË˘Âî Ë ‚.Á. ìœËÔÎ‡Úî -
ÓÚ 12:00 ˜. Ì‡ 09.03.2021 „. ‰Ó 00:00 ˜.
Ì‡ 10.03.2021 „.;

‚.Á. ì ËÎËËÚÂî - ÓÚ 13:00 ˜. Ì‡
09.03.2021 „. ‰Ó 01:00 ˜. Ì‡ 10.03.2021
„.;

‚.Á. ìÃ‡Î‡ ÍÓËˇî - ÓÚ 12:00 ˜. Ì‡
09.03.2021 „. ‰Ó 00:00 ˜. Ì‡ 10.03.2021
„.;

Í‚. ì√ÓÌ‡ ·‡Ìˇî Ë ‚.Á. ì√ÓÌ‡ ·‡Ìˇî
- ÓÚ 13:30 ˜. Ì‡ 09.03.2021 „. ‰Ó 01:30
˜. Ì‡ 10.03.2021 „.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂ-

ì—Œ‘»…— ¿ ¬Œƒ¿î ¬–≈Ã≈ÕÕŒ
Ÿ≈ œ–≈ ⁄—Õ≈ ¬ŒƒŒ—Õ¿¡ƒfl¬¿Õ≈“Œ
Õ¿ ◊¿—“ Œ“ —. ÀŒ«≈Õ

Ì‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡
Ì‡ ‡‰ÂÒ:

Í‚. ì—ËÏÂÓÌÓ‚Óî - Ì‡ ÔÎÓ˘‡‰‡ ÓÚ
22:00 ˜. Ì‡ 09.03.2021 „.;

Í‚. ìƒ‡„‡ÎÂ‚ˆËî - Ì‡ ÔÎÓ˘‡‰‡ ÓÚ
22:30 ˜. Ì‡ 09.03.2021 „.;

Í‚. ì√ÓÌ‡ ·‡Ìˇî - Ì‡ ÔÎÓ˘‡‰‡ ‰Ó
ıÓÚÂÎ ì√ÓÌ‡ ·‡Ìˇî ÓÚ 01:30 ˜. Ì‡
10.03.2021 „.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-
‰Ó·Ó ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡
ÏÂÊ‡, Í‡ÚÓ Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú ÁÓ-
ÌËÚÂ Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡
‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡-
Ú‡ ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ
ÓÚ “ÂÎÂÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î
¿ƒ Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ
Á‡ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË
‰ÂÈÌÓÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ ¬ËÚÛ‡Î-
ÌËˇ ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ-
‚ÓÚÓ - http://www.sofiyskavoda.bg/
water_stops.aspx.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎ-
ÌÓ ÒÂ ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ ÍÎËÂÌÚË Á‡
ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ ‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

»ÌÚÂÌÂÚ Ò‡ÈÚ˙Ú Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ
(www.sofiyskavoda.bg) ‰‡‚‡ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ
Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ ‰‡ ÒÂ ‡·ÓÌË‡Ú Á‡ Ò˙Ó·˘Â-
ÌËˇÚ‡ Á‡ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂ-
ÚÓ. Õ‡ ÂÎÂÍÚÓÌÌ‡Ú‡ ÒË ÔÓ˘‡ ÚÂ ÏÓ„‡Ú
ÎË˜ÌÓ ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ÔÎ‡-
ÌË‡ÌËÚÂ ÒÔË‡ÌËˇ. ƒÛ„ Ì‡˜ËÌ Â ‰‡ ÒÂ
‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡Ú ÓÚ ·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡ Á‡
ËÁ‚ÂÒÚˇ‚‡ÌÂ ˜ÂÁ —Ã—.

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË
Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î

Гоце Делчев е пишел
писма на официален
български език, по това
време всеки е можел да
пише на български език, а
това се пази в тайна в
Македония и въпросът е
защо е станало скрито.
Това заяви бившият пре-
миер на Северна Македо-
ния  Любчо Георгиевски в
предаването “Стадион” по
радио “Канал 77”, преда-
де скопската електронна
медия “Пред 24”.

Георгиевски: Гоце Делчев
и писал писма на български

Според Георгиевски
историята между Бълга-
рия и Македония не е тол-
кова черна, колкото бива
представяна. “Какъв е
проблемът да се каже, че
по време на Османската
империя във всички маке-
донски организации из-
ползваният официален
език е българският? Това
е тайна в Македония,
никъде не се пише или
обсъжда. Арабският език
е официалният език в Тур-

ция до реформите на Ата-
тюрк. Днес турците не
крият това... Македонска-
та интелигенция е използ-
вала българския език пре-
ди кодификацията на ма-
кедонския език. Отворете
документ на ВМРО, всич-
ки те са написани на офи-
циален български език.
Така че всички писма на
Гоце Делчев са на офици-
ален български литерату-
рен език”, заяви Гергиев-
ски.

Председателката на Еврокомисията
Урсула фон дер Лайен обяви, че от след-
ващия месец ЕС ще разполага със значи-
телно повече дози ваксини. Тя очаква
“средно около 100 млн. дози на месец
през второто тримесечие, общо 300 млн.
до края на юни”. “От април нататък ко-
личествата могат да се удвоят отново
според плановете на производителите,
също и защото предстои одобряване на
други ваксини”, отбеляза тя пред вестни-
ците “Щутгартер цайтунг” и “Щутгар-
тер нахрихтен”.

Словашкият премиер Игор Матович
заяви, че страната му е получила от
Франция 15 000 дози ваксини на “Астра-
Зенека”. Премиерът нарече пратката “го-
лям приятелски жест” и “много полезен
и приятен подарък” от Франция. Здрав-
ното министерство обяви в неделя, че в
Словакия е регистриран южноафрикан-
ският щам на вируса. През последните
дни страната отчете най-високи нива на
смъртни случаи или 24,09 случая на 100
000 души

Междувременно втора партида вак-
сини “Спутник V” пристигна в черно-
горската столица Подгорица, първата
партида бе получена на 25 февруари.

ЕС може да загуби до 100 млрд евро
поради притесненията на инвеститорите
заради “бавния” темп на кампаниите за
ваксинации, прогнозира агенция
“Блумбърг”, позовавайки се на банкови
експерти. Това води до забавяне на ико-
номическото възстановяване. Според
директора на Основния фонд за глобал-

От април Лайен
очаква 100 млн
дози на месец
Поради бавната ваксинация
ЕС може да загуби 100 млрд евро

ни инвеститори Симу Шах ваксинацията
е “затруднена от бюрокрация и противо-
речиви изявления на властите”.

Финландия въвежда още по-строги
ограничения до 28 март. Отменят се
присъствените занятия за учащи  над 12
години, а на фирмите се препоръчва да
преминат на дистанционна работа. Пла-
нира се затварянето на ресторантите,
баровете и нощните клубове. Мерките
няма да се отнасят за петте района, къде-
то ситуацията е спокойна.

Кипър въвежда задължително ежесед-
мично тестване за коронавирус за учени-
ците от средните училища на възраст над
12 години. На такава проверка подлежат
без изключение всички учители и учили-
щен персонал.

На другия полюс е Англия, където с
отварянето на училищата 8 март започва
постепенното облекчаване на строгите
ограничения. Това става, след като за
последното денонощие бяха регистрира-
ни само 82 смъртни случая, което не се
е случвало от началото на октомври.
Денонощният брой на заразените също е
нисък - 5 177. Отделно 23,4 млн британ-
ци получиха първа доза ваксина.

Атинският картал “Неа Смирни” ста-
на арена на сблъсъци, след като полицей-
ски патрул наложи голяма глоба на се-
мейство, излязло на разходка в парк, ко-
ето е забранено. Местни жители скочиха
да защитят семейството, а полицията
използва сълзотворен гази и палки, за да
ги разпръсне. Опозицията поиска остав-
ката на вътрешния министър.

Сръбският премиер г-
жа Ана Бърнабич заяви, че
до края на годината запла-
тите в Сърбия ще надви-
шат тези в България, коя-
то е член на ЕС, съобщи
“Танюг”. Очаквам от 2025
г. да имаме средна заплата
900 евро, заяви още тя в
предаване по телевизия
“Пинк”. Премиерката по-
сочи, че най-важното е хо-
рата да бъдат убедени, че

Бърнабич обеща на сърбите
по-високо заплати от България

трябва да се ваксинират.
Щабът ще заседава отно-
во във вторник, за да пре-
цени резултатите от затва-
рянето на кафенетата, ре-
сторантите и търговските
центрове, въведено през
уикенда. Лекарите в щаба
настояват да бъдат взети
още по-строги мерки, на-
пример затваряне най-мал-
ко за 14 дни.

Отделно Ана Бърна-

бич нарече незаконното
подслушване на президен-
та Александър Вучич опит
за държавен преврат, в
който били замесени
функционери на управля-
ващата партия и висши
служители от МВР, ин-
формира “Новости”. Ми-
нистър Александър Вулин
разкри наскоро, че Вучич
е бил подслушван 1572
пъти.

“Газпром” достави на
Великобритания първа-
та партида въглеродно-
неутрален втечнен газ
(LNG), без въглероден
диоксид и други парни-
кови газове. Партидата е
доставена на терминал в
Уелс, а купувачът е
“Шел”, съобщи “Газ-
пром”.

“Тази първа доставка
за групата “Газпром”,

Великобритания получи
руски „зелен” газ

осъществена с дългого-
дишния ни партньор
“Шел”, е допълнително
потвърждение, че газова-
та индустрия допринася
за климатичните цели.
Природният газ е най-
чистото изкопаемо гори-
во по отношение на еми-
сиите”, посочва си в
изявлението на “Газпром
износ”. “Шел” добави, че
получаването на първа-

та партида руски “зелен”
газ в Уелс ще позволи на
компанията да го доста-
вя и на вътрешния бри-
тански пазар. “Благодар-
ни сме на” Газпром”,
много сме доволни, че
можем да предложим
този продукт на купува-
чите във Великобрита-
ния сега”, заяви вицепре-
зидентът на “Шел”
Стийв Хил.



ЕЗИКОВА ПОЛИТИКА
ВТОРНИК
9 МАРТ 9
2021

От стр. 7

Европа е изправена пред
невиждани изпитания
Европа е изправена пред
невиждани изпитания
Европа е изправена пред
невиждани изпитания
Европа е изправена пред
невиждани изпитания
Европа е изправена пред
невиждани изпитания

СНИМКА БГНЕС

Премиерката на германската провинция Макленбург-Западна Померания Мануела Швезиг (вдясно)
разговаря с германския социален министър Хубертус Хайл пред инсталация на електроцентрала
на компанията АПЕКС В Лааге. Централата ще произвежда зелена енергия за индустрията
на провинцията. Но много други страни в ЕС са против т.нар зелена сделка

Второ, ЕС няма тежест и влияние
за политическа намеса във важни ре-
гиони и конфликти, като тези в Южен
Кавказ, Иран, Сирия, Либия и др. не
защото не може, а защото не се е на-
учил да се възприема като геополити-
ческа сила. Европа отсъства в очерта-
ващия се най-важен регион Южна
Азия, а там се сблъскват икономичес-
ки и военни стратегии и трябва да се
определят невралгичните точки, инте-
реси и възможности за влияние.

Трето, Европа се намира в техно-
логична зависимост. САЩ и Китай
доставят водещите технологии, а се на-
мираме в началото на четвъртата тех-
нологична революция в света. От топ
10 университети със изследователски
центрове 6 са в САЩ, 2 във Велико-
британия и 1 в Швейцария. Съществу-
ва голям риск Европа да попадне в нова
трайна асиметрична зависимост  от
дигитални велики сили, които да из-
ползват това в свой интерес.

Четвърто, задълбочавайки обвърза-
ността си със САЩ, като им предоста-
вят водеща роля в политиката за си-
гурност и отбрана, европейските стра-
ни увеличават силно риска да се
превърнат

в плацдарм за военни
действия с катастрофални

последици

Ако към горните тенденции приба-
вим климатичните проблеми, ядрената
заплаха, тероризма и много други, ста-
ва ясно, че няма друга алтернатива,
освен формулиране на глобални реше-
ния в рамките на мултилатерални ин-
ституции.

Вътрешните слабости на ЕС обаче
имат не по-малко, а в някои случаи и
по-голямо значение за дестабилизира-

щите процеси и несправяне с трудно-
стите. Първо, през последните години
ярко пролича липсата на единство
между страните-членки при намиране
на обща миграционна политика, което
превърна бежанците в риск за евро-
пейските общества. Трудно се нами-
рат общи позиции по Русия, Турция
или Либия и др. /Различия имаше меж-
ду Германия и Франция по Турция,
между Франция и Италия по Либия и
т.н/ . Първоначално нямаше и катего-
рична подкрепа за Гърция по повод
агресивната политика на Турция в Из-
точно Средиземно море. Докато Фран-
ция отстоява тезата за европейска ар-
мия под европейско ръководство, Гер-
мания счита, че все още се нуждаем от
НАТО и доброто сътрудничество със
САЩ и това очевидно ще е тенденци-
ята през следващите години. Във Фран-
ция обаче нарастват антиамерикански-
те сили. До ескалация във френско-гер-
манските отношения би се стигнало,
ако партията “Национален фронт” на
Марин Льо Пен вземе властта.

В двустранните отношения надде-
ляват и икономически интереси. Най-
пресен пример за това е един от най-
големите оръжейни проекти в исто-
рията - френско-германската Future
Combat Air System (FCAS) на стой-
ност минимум 500 млрд евро. Тесни
национални интереси надделяха и
при разпределянето на ваксините
срещу КОВИД-19 сред европейски-
те страни.

Второ, належащите нужди от ре-
форми в ЕС се препъват в нерешител-
ността за промени в основния дого-
вор, от скептицизма на много страни-
членки и други. Израз на тези разли-
чия е отлагането на “Конференцията
за бъдещето на Европа”, която трябва-
ше да отвори пътя към такива проме-
ни, но и да излъчи нови идеи. Все пак
има надежда тя да се проведе през

2021 г. след изборите в Германия и да
не се отложи за 2022 г., когато има
президентски избори във Франция.

Прогнозите обаче
за резултатите от нея

са скептични

Вероятно ще се запазят вътрешно-
институционалните различия, свърза-
ни с недостига на воля за реформи на
националните правителства.

ЕС трябва да постигне пробив в
глобалната борба срещу пандемията,
да стимулира отново икономиката в
ЕС, да внесе реализъм в мащабната
Зелена сделка и ускорение в проекти-
те за дигитализация, да съживи много-
странното сътрудничество и съответ-
ните организации и да продължи про-
цеса към европейска стратегическа
автономия, комбинирайки това с рес-
тартиране на трансатлантическите от-
ношения и стабилизиране на крехката
ситуация на юг. Този списък ясно
показва колко спешен е дебатът за
приоритетите във външната политика
и политиката за сигурност. Важно е
не само да се обсъдят приоритети,
които винаги включват въпроси за
споделяне на тежестта, но също така
да се координират с най-важните меж-
дународни партньори и в същото вре-
ме в собствените общества, както на
национално, така и на европейско ниво
да бъдат подложени за дискусия. Пред-
стоящата конференция за бъдещето на
Европа, инициирана от Комисията и
Европейския парламент, предлага от-
лична възможност за това.

Трето, общ проблем в днешна Евро-
па е липсата на лидери, които да задей-
стват процесите и убеждават общест-
вото. Допусна се процъфтяване на на-
ционализмите, възраждане на вели-
кодържавнически концепции, ерозира-
не на демокрацията. Берем плодовете

на неолибералния модел. Въпросът е,
дали “махалото” ще доведе наистина до
обновяване на европейската политика,
както амбициозно се изрази унгарски-
ят лидер Виктор Орбан в защита на
християнските традиции, зачитане на
суверенитета и нациите, или ще “уда-
ри” в другата крайност - на диктатури-
те. Гражданите на европейските стра-
ни губят доверие в Брюксел заради
двойните стандарти при заемане на
позиции или пълно премълчаване на
нарушения на правата на човека,  на
международното право, на етнически
прочиствания, както и заради участие в
примитивно скроени пропагандни кам-
пании или прокарване на джендърска
идеология.

На фона на всички други проблеми
единството на ЕС тепърва ще бъде
поставено на изпитание от т.н. Зелена
сделка. Едва през март 2021 г. се появи
експертната разработка , поръчана от
Европейския съвет за външни отноше-
ния (ECFR), в която се предупреждава
за “дълбоки геополитически последи-
ци”, ако Зелената сделка бъде изпълне-
на. Междувременно Испания заплаши
с излизане от ЕС, а източноевропейски-
те Полша, Унгария, Словакия, Чехия,
Румъния /забележете, без България/ по-
искаха да се забави прехода и да се
компенсират потенциалните загуби и
щети. Поради отказа от използването на
изкопаеми горива и драстичното нама-
ляване първо на доставките на нефт /със
78-79% през 2030 г./, стабилността на
страните, които снабдяват Европа, ще
бъде изложена на  риск. Ще се променят
отношенията на ЕС с Русия, ще нарасне
напрежението със САЩ, ще пострадат
Саудитска Арабия, Алжир, Норвегия,
Азербайджан. Между 2030 и 2050 г. ще
трябва да се лишим и от 58-67% от
доставяната газ. Не е изключено и нама-
ляване на течния газ от САЩ. Ще
възникнат нови предизвикателства с
Китай. Действията във връзка с тези
ограничения ще предизвикат отговор от
засегнатите страни, който може да бъде
сътрудничество, конкурентни борби, но
и откровено враждебни действия.

Европа ще стане по-зависима от
доставките на редки метали, необхо-
дими за новите технологии и произ-
водство на чиста енергия, а те се на-
мират на малко места или единствено
в Китай. Зелената сделка ще повлияе
на конкурентността на Европа заради
поемане на разходи от европейските
фирми или въвеждане на мита за внос
на водород. Климатичната мания може
да разруши цели индустрии.

Всички тези процеси пряко
ще засегнат и България

още в следващите 10 години, но пове-
че в периода 2030-2050 г. Снишаване-
то и липсата на реакции са опасно и
недържавническо поведение. Всеки
пропуск или зачеркване например  на
АЕЦ “Белене”, обрича на неконку-
рентност индустрията ни. Докато Гер-
мания осигурява водородната си стра-
тегия със 7 млрд евро, български пре-
миер изхвърля толкова само от прозо-
реца на един джип. Самоизключването
ни от четвъртата технологича револю-
ция е самоубийство. А имаме 25 уче-
ни само в БАН, които са сред най-
добрите в света 2% изследователи.
Нужна е коренна промяна във всички
области и активно участие при взема-
нето на решения в Брюксел, ако иска-
ме да останем на картата  на една
мирна и просперираща Европа.
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Да си представим, че Китай
сключва със Мексико провока-
тивен съюз, строи бази и разпо-
лага войски на южната граница
на САЩ. А сега да предполо-
жим, че той е привлякъл в този
нов алианс още и Куба, и е за-
плашил контрола на САЩ върху
тяхната военноморска база в
Гуантанамо. Какво ще се случи?
Войната ще бъде практически
неизбежна, защото Америка ни-
кога няма да позволи на враж-
дебна сила да се закрепи в ней-
ната сфера на влияние.

Точно с такъв проблем се
сблъсква и Русия, тъй като
Америка и НАТО продължават
да се заиграват с идеята да вка-
рат в Северноатлантическия
алианс Украйна, а и Грузия, ако
това позволят обстоятелствата.

Отговорът на Русия ще бъде
същият като САЩ - тя не може
да допусне това. Всяка страна
има фундаментална необходи-
мост да отблъсква потенциални-
те заплахи изхождащи от съсе-
дите и поради това създава сфе-
ри на влияние, които да я защи-
тават. Джон Миршаймър от Чи-
кагския университет нарича
това геополитика за начинаещи.

Обаче изглежда, че външно-
политическите лидери на Аме-
рика не са били на тези лекции.
Поради това няма нищо учуд-
ващо, че едва встъпил в
длъжност, президентът Джо
Байдън, веднага тръгна по пътя
на предшествениците си и вед-
нага започна да обяснява, какво
Америка ще търпи или няма да
търпи в сферата на влияние на
Русия, където тя

се намесва
от много години

В изказване по случай сед-
мата годишнина от руската
анексия на Крим, Байдън за-
яви: “Съединените щати не
признават и никога няма да
признаят руската анексия на
полуострова, заедно с Украй-
на ще противостоим на агре-

Уроци по руска
геополитика
за начинаещи
Дали са в Украйна или Грузия,
действията на Путин не бива да
са изненада за агресивните САЩ

Робърт МЪРИ*

СНИМКА БГНЕС

На 26 февруари президентът на САЩ Джо Байдън заяви, че страната му никога
няма да приеме анексирането на Крим от Русия, по повод седмата годишнина
от присъединяването на полуострова към Руската федерация. “Ние сме на
страната на Украйна срещу агресивните действия на Русия”, каза още Байдън

сивните действия. Ще работим
за привличането на Русия към
отговорност за злоупотребите
и агресията спрямо Украйна.”

Изявлението на Байдън по-
каза колко плиткоумно нашите
лидери изграждат отношенията
с Русия, упорито отказвайки да
направят крачка назад и да се
замислят за геополитическите
реалности. Байдън обаче не е
сам. Тази плиткоумност про-
дължава вече много години.

Бившият посланик на САЩ
в Русия Уилямс Бърнс (който
сега е предложен от Байдън за
директор на ЦРУ) разказва в
мемоарите си как администра-
цията на Джордж Буш през 2008
г. се е опитвала да вкара в НАТО
Украйна и Грузия.

Бърнс пише, че е преду-
преждавал началниците си във
Вашингтон, че руският прези-
дент Владимир Путин ще “на-
ложи вето” на това намерение,
при това, както описва донесе-
нието на Бърнс професорът от
Харвард Греъм Алисън, “с из-
ползването на руски войски
или други форми на намеса, за
да се разцепят двете страни”.
С други думи, да бъде даден
класически пример за геополи-
тика за начинаещи.

Две месеца преди Буш да
игнорира съвета и да излезе с
комюнике, в което обеща член-
ство в НАТО на Грузия и Ук-
райна, Бърнс повтаря своето
предупреждение: “Русия ще от-
говори и вероятността от рус-
ко-грузински въоръжен кон-
фликт е много голяма”. Той до-
бавя, че това “създава

благодатна почва
за руска намеса

в Крим и в Източна Украйна”.
Бърнс все едно е гледал в

кристална топка. Няколко месе-
ца по-късно президентът на
Грузия Михаил Саакашвили,
устремен към НАТО и убеден,
че Буш ще го подкрепи, се опи-
та да присъедини обратно Аб-
хазия и Южна Осетия, два от-
цепнически региона със здрави
връзки с Русия. Когато започна-
ха бойните действия между Гру-
зия и южноосетинските сепара-
тисти, руските войски взеха и
двата региона под свой контрол.
Геополитиката за начинаещи
отново възтържествува. Но оче-
видният урок за Америка и За-
пада, че не трябва да се намес-
ват в традиционната сфера на
влияние на Русия мина покрай
ушите на атлантическия алианс.

Пет години по-късно съби-
тията в Украйна демонстрира-
ха още по-нагледно уроците на
геополитиката за начинаещи.

Америка се опита да из-
ползва икономически стимули,
за да откъсне тази трагично
разделена страна от влиянието
на Русия и да я премести в за-
падната орбита. Един чинов-
ник от Държавния департа-
мент с гордост заяви, че опи-
тите да се преубеди украин-
ското обществено мнение и да
се смени посоката на външна-
та политика на страната са
стрували на САЩ 5 милиарда
долара. Американските “непра-
вителствени организации” го-
дини наред даваха пари и съве-
ти на опозиционните лидери.
Поради това не беше изнена-
да, че когато законно избрани-
ят президент на Украйна Вик-
тор Янукович отхвърли пред-
ложението на Запада в по-пол-
за на по-щедрото руско пред-
ложение избухнаха антиправи-
телствени улични демонстра-
ции, които продължиха три
месеца и отнеха живота на
стотици хора.

Преговорите между прави-
телството и прозападните
опозиционери доведоха до
споразумение, по силата на
което Янукович можеше да
остане на власт до нови избо-
ри, но договорката бе нару-
шена от насилствените дейст-
вия на опозицията.

Беше извършен
държавен преврат

Янукович се спаси с бягст-
во, на власт дойде ново проза-
падно правителство, в което
имаше неофашистки елементи.
Никой не посмя да възрази, че
САЩ изиграха голяма роля в
разпалването на тези събития.

Всичко това вкара Русия в
мощна криза. Значителна част от
Източна Украйна е населявана
от етнически руснаци, които

говорят по руски и искат запаз-
ване на връзките с Русия, а не
натрапеното от Киев сближава-
не със Запада. Освен това тряб-
ва да се отбележи полуостров
Крим, където етническите рус-
наци са около 60% от населени-
ето и където се намира приста-
нището Севастопол с много
важна за Русия военно-морска
база. Като имаше предвид съдба-
та на етническите руснаци в из-
точната част на Украйна и соб-
ствените си стратегически ин-
тереси в съседния регион, Ру-
сия имаше причини да действа.

Но най-важният интерес на
Русия се заключаваше в това да
не позволи на Украйна да стане
член на НАТО. Нито една стра-
на на мястото на Русия не би се
примирила с перспективата
враждебните западни сили да се
придвижат плътно до югозапад-
ните й граници и непосредстве-
но да заплашат сферата й на ин-
тереси. Поради това Путин
постъпи напълно предсказуемо,
както и беше предсказано.

Първо, той анексира Крим
(което бе желано от абсолютно-
то мнозинство местни жители).
След това даде да се разбере на
новото правителство в Киев, че
няма му позволи да стане фор-
пост на Запада пред прага на
Русия. След това оказа обширна
военна, финансова и диплома-
тическа помощ на руските сепа-
ратисти в Източна Украйна, в
хода на гражданската война, из-
бухнала след преврата. И на-
края, съсредоточи голяма армия
на границата с Украйна като по-
стоянно напомняне, какво може
да се случи, ако Киев предпри-
еме  решително настъпление
срещу източните сепаратисти.

Това разбира се предизвика
викове на възмущение в този
лагер, който смята Путин за

агресор и уверява, че САЩ ис-
кат единствено и само мир в
света - под меката им и

доброжелателна
хегемония

както беше през последните
75 години. Изявлението на
Байдън по Крим прекрасно се
вписва тук.

Но редакторът и учен Йозеф
Йофе (издател на германският
седмичник “Ди Цайт” - бел. ред.)
има друга гледна точка. През
2014 г. той публикува в “Уолст-
рийт джърнъл” статия, уж пис-
мо на Николо Макиавели до Пу-
тин. “Вие всичко направихте
правилно” - казва въображаеми-
ят Макиавели на истинския Пу-
тин. “Вие използвахте предоста-
вилата ви се възможност и де-
монстрирахте едновременно
безжалостност и предпазли-
вост”. Йофе коментира, че Пу-
тин правилно е отчел кое ще му
бъде простено и кое не, и е из-
бегнал тези действия, които биха
довели до още по-голям хаос.

Един от принципите на реа-
лизма във външната политика е
в това, държавите винаги да
разбират основополагащите ин-
тереси на другите държави и да
се съобразяват с тях, защото
това помага да се предвиди ре-
акцията им на различни запла-
хи. Понякога основополагащи-
те интереси на нациите се
сблъскват до степен, когато
враждебността и дори войната
са неизбежни. Нагнетяването
на напрежението спрямо про-
тивник, чиито залози са огром-
ни в сравнение с твоите, по
правило се диктува или от иде-
ологически причини, или от не-
вежество. Що се отнася до за-
явленията на Байдън по Русия
и Крим, зад тях изглежда стои
и едното, и другото.

*Робърт Мъри е бивш ва-
шингтонски кореспондент на
“Уолстрийт джърнъл” и гене-
рален директор на месечното
списание “Конгрешънъл ку-
отърли”, автор е на пет книги
по американска история и
външна политика.
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В края на своя мандат пра-
вителството продължава да
раздава пари като за последно
- на малки и големи общини,
на църкви, манастири и джа-
мии. Обикновено рогът на
изобилието се изсипваше в
края на годината, но сега Той
развързва кесията много по-
рано - просто идват избори.
И това става на фона на непре-
станните хвалби, че докато дру-
гите държави в Европа затъват,
България е сред страните,
поддържащи нисък бюджетен
дефицит. Може да се окаже
обаче, че не е точно така. По
повод повишената от агенция
“Фич” перспектива пред кредит-
ния рейтинг на България се
оказва, че бюджетният дефицит
за 2020 г. e доста над равнище-
то от 3% от БВП.

Мерки

Рейтинговата агенция оце-
нява дефицита на 4% от БВП,
което означава, че бюджетът е
на червено с над 4,8 млрд. лв.,
а не с 3,6 млрд., както се хвалят
Борисов и Ананиев. Размина-
ването идва от там, че в ЕС и
“Евростат” измерват и сравня-
ват бюджетните дефицити на
страните членки на базата на
поетите през годината задълже-
ния за разходи, а не на база на
платените разходи. Министер-
ството на финансите обаче
продължава да отчита дефици-
та на касова основа, с което
през последните години пред-
ставя пред обществото значи-
телно занижени стойности.

Къде изчезнаха над 1,2
млрд. лв. дефицит? Подробни
данни се очаква да се появят
през април, когато НСИ и “Ев-
ростат” оповестят бюджетни-
те дефицити за 2020 г. Тогава
ще стане ясно дали други
държави няма да са с по-добър
бюджетен баланс. Друг въпрос
е дали трябва да се робува на
бюджетния баланс при криза.
Правителството е ускорило
харчовете през първите два
месеца на годината, показват
данните за изпълнението на
бюджета, публикувани от МФ.
Към 29 февруари направените
разходи са в размер на 7,224
млрд. лв., което е 13,8% от го-
дишния разчет. Това е с 1,2
млрд. лв. повече от същия пе-
риод на миналата година, кога-
то разходите са били за 5,983
млрд. лв. или 12,6% от БВП. В
същото време събраните в хаз-
ната приходи заедно с евро-
фондовете намаляват в сравне-
ние с 2020 г. Към края на фе-
вруари приходите са в размер
на 7,361 млрд. лв. - със 103
млн. лв. по-малко отпреди го-
дина, твърдят от МФ. И обяс-
няват, че ръстът на разходите
тази година е свързан главно с
“предприетите социално-ико-
номически мерки за преодоля-
ване на негативните ефекти от
пандемията, включително из-
платените добавки от 50 лв.
към пенсиите за месеците яну-
ари и февруари, с по-високите
здравноосигурителни плаща-
ния, увеличените размери на
минималната и максималната

пенсия от началото на година-
та, както и по-високите пен-
сии след увеличението от юли
2020 г.”

Благодарности

Колкото наближават парла-
ментарните избори, толкова по-
често виждаме правителството
да гласува извънредни разходи
и трансфери от бюджета към
общини, държавни и неправи-
телствени организации за
всевъзможни ремонти на улици,
обществени сгради, училища,
църкви и др. През февруари
почти няма заседание на каби-
нета, на което да не присъстват
лично кметове и различни ръко-
водители, които благодарят за
отпуснатите средства. В резул-

Дори и в условия на пандемия,
която срина икономиките по
света рязко и неочаквано,
българското правителство по-
харчи милиарди извън заложе-
ните в бюджета за 2020 г., кои-
то нямаха нищо общо с панде-
мията или последиците от нея.
Модернизация на армията, ми-
лиони всеки месец за все по-
скъп строеж или ремонт на
пътища, 1 млрд. лв. по линия на
новосъздадения ВиК холдинг.
Това са само част от парите на
данъкоплатците, които можеха
да бъдат спестени. За сметка на
това бизнесът бе подкрепен
единствено с пари за заплати по
схемата 60/40, чиито условия
първоначално я правеха почти
неработеща, както и с по-евти-
ни кредити благодарение на га-
ранциите, предоставени от
Българската банка за развитие.
Голяма част от икономическите
мерки се оказаха прах в очите
на хората, защото основната им
цел е опит на правителството да
си купи още малко време.

На парче

Вече цяла година това са
мерки на парче, които нямат
ясно определена цел. Раздаване
на пари в различни посоки, без

ваше, но говорим за няколкос-
тотин милиона, което е нищо в
сравнение с харчовете, които
правителството направи особе-
но през декември. Така че, може
би за бизнеса - малко повече, но
големият въпрос е да се спестят
други разходи, а не да се дават
на някого. Дадоха се милиарди
за предварително изхарчени
пари по огромни обществени
поръчки, които не са били обез-
печени в бюджета, но правител-
ството ги покри в края на годи-
ната и предплати за бъдещи об-
ществени поръчки - даде огром-
ни аванси”, това коментира
бившият икономически ми-
нистър Николай Василев пред
Economic.bg. На въпроса може-
ше ли тези плащания или самите
поръчки да се отложат, Василев
отвърна: “Зависи кой в какви
приоритети вярва”.

Правителството направи
точно обратното - увеличи раз-
ходите до Космоса, а тази го-
дина - още повече. Голяма част
от харчовете, които не бяха
свързани с коронакризата,
бяха направени за модерниза-
ция на армията. МО поръча
нови военни кораби на стой-
ност 1 млрд. лв., за подобрява-
не на инфраструктурата за

за община Пловдив, 3 млн. лв. -
за община Шумен, а 1 млн. лв. -
за асеновградското село Топо-
лово. За строеж и ремонт на
спортни обекти извънредни
средства през годината държа-
вата даде и на спортното мини-
стерство - 25 млн. лв. през фев-
руари и 5 млн. лв. през юли.

Сред останалите по-големи
непредвидени харчове на каби-
нета бяха близо 400 млн. лв. за
строителите на пътища - за мо-
дернизацията на 69 км от пътя
Видин-Ботевград, т.е. малко над
5,5 млн. лв. на километър. През
годината правителството отпус-
на 200 млн. лв. на МРРБ за ре-
монтно-възстановителни дейно-
сти по републиканската пътна
мрежа, 90 млн. лв. - за финанси-
ране дейността на национално-
то тол управление, и около 100
млн. лв. - за участък от автома-
гистрала “Хемус” и обходния
път на Бургас. Междувременно
Агенция “Пътна инфраструкту-
ра” (АПИ) пускаше все по-скъпи
поръчки, като обходният път на
Пловдив достигна 10 млн. лв. на
километър, а третокласният път
“Русокастро - Трояново” - 1 млн.
лв. на километър.

Чиновник да си

А най-лесно се харчат
държавни пари - даваш ги на
“Автомагистрали” АД, тя ня-
как ги разпределя на когото
иска, на каквито цени иска. Това
е законно, но изключително не-
правилно. Извънредните инве-
стиции в инфраструктура не
свършват дотук. Още 100 млн.
лв. бе решено да отидат за из-
граждането на сграда за нацио-
налната детска болница, а око-
ло 30 млн. лв. - за аварийния
водопровод между София и
Перник. Държавата реши не-
предвидено да отпусне и около
100 млн. лв. за ударен ремонт
на студентските общежития в
страната. Държавата похарчи и
140 млн. лв. чрез ББР за купу-
ването на дял в Първа инвести-
ционна банка.

Извън конкретните непред-
видени разходи през годината,
през декември правителството
увеличи лимита за ангажимен-
тите за разходи на редица мини-
стерства за общо 235 млн. лв. С
втората актуализация на дър-
жавния бюджет държавата уве-
личи лимита на разходите и на
МРРБ със 765 млн. лв., като по-
зволи да увеличи плащанията за
строеж и поддръжка на пътна
инфраструктура.

Милиони бяха насочени и
към държавните служители, чи-
ито заплати бяха увеличени дра-
стично през годината. Това е
другият момент, който можеше
да бъде избегнат и да се спестят
средства. Защо парите не стиг-
наха достатъчно бързо до биз-
неса? Това само правителство-
то може да отговори - донякъде
липса на организация, а и късно-
то включване на НАП. Именно
приходната агенция помогна на
германския бизнес да получи
бързо помощите си през про-
летта и това е механизмът, кой-
то са използвали още по време
на световната криза.

Как се пилеят държавни пари
Правителството не спира да харчи без мисъл за кризата

Евгени ГАВРИЛОВ

тат на намалелите приходи и
увеличените разходи обичайни-
ят по това време на годината
бюджетен излишък е доста скро-
мен - в края на февруари из-
лишъкът е 134 млн. лв. при 1,480
млрд. лв. през февруари 2020 г.
Отвсякъде е видно, че липсва-
щите пари са заровени в голе-
мите разходи за магистрали и
военна техника. В края на 2020
г. например таванът на ангажи-
ментите, които може да поеме
МРРБ по нови пътни договори,
бе завишен от 480 млн. лв. на
рекордните 2,2 млрд. лв. Точ-
но това предизвика остра кри-
тика, че на практика е залага-
не на нови чекмеджета с дого-
вори, които ще плаща следва-
щото правителство.

На фона на стабилността на
бюджета и банките, нивото на
доходите е по-ниско от средна-
та стойност за страните с подо-
бен рейтинг, твърди “Фич”.

да е ясно откъде ще дойдат, за-
щото обяснението за мазнинки-
те бе несериозно. Затова не бива
да се учудваме, че според раз-
лични анкети само 4% от фир-
мите в търговията и услугите са
се възползвали от антикризис-
ната мярка 60/40. Освен че ка-
бинетът можеше да се размине
с някои от непредвидените хар-
чове, той вероятно можеше поне
да отложи някои от предвидени-
те инфраструктурни проекти,
или поне плащанията по тях.
Така, може би, затворените фир-
ми, които допринасят за
попълване на хазната и на кои-
то ще се разчита да задвижат
реално икономиката, можеха да
бъдат компенсирани по-бързо и
адекватно за невъзможността да
работят. “Моята теза е, че тряб-
ваше да приключим годината с
по-малък дефицит - близък до
0%. Дали трябваше да дадем още
пари на бизнеса - може би тряб-

изтребителите Ф-16 изхарчи
още 100 млн. лв. през 2020 г. и
други 200 млн. лв. през 2021 г.
50 млн. лв. отидоха за ремонт
на танковете Т-72. В момента
се обсъжда поръчка на нови
танкове и закупуване на под-
водница. А през лятото дори
се заговори за закупуване на
още осем нови самолета Ф-16.

Ремонти, ремонти

За ремонти на инфраструк-
тура през годината с постанов-
ления общините получиха
допълнителни почти половин
милиард лева над гласуваните в
бюджета, като близо половина-
та от сумата е одобрена през
декември. Основно средствата
са за ремонт на пътища, изграж-
дане на детски градини и пло-
щадки, но немалка част са и за
изграждане на спортни съоръ-
жения. Например 37 млн. лв. са

Борисов в джипката, откъдето раздава общите пари
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Миша Майски ще изнесе концерт
на 10 март в зала “България” в компа-
нията на Софийската филхармония,
научи ДУМА от Кремена Николова-
Флор, реклама и връзки с медиите на
СФ. На диригентския пулт застава
Александър Земцов. Виртуозният че-
лист е подготвил програма със знакови
за кариерата му произведения на Рах-
манинов, Чайковски, Брух и Сен-Санс.

Наричат го “най-великия челист” -
единствен, учил и при Мстислав Рос-
тропович, и при Григорий Пятигорски
- легендарни виртуози на ХХ век.
Миша Майски отдавна сам се е
превърнал в легенда, а концертите му
- в събитие, което истинските мелома-
ни никога не пропускат.

Роден в Латвия, получил образова-
ние в Русия и по-късно заминал за
Израел, Миша Майски е приеман с
ентусиазъм в Лондон, Париж, Берлин,
Виена, Ню Йорк, Токио и много други
големи музикални центрове. Той се
смята за гражданин на света: “Свиря
на италианско виолончело, с френски
и немски лъкове и австрийски и нем-
ски струни; шестте ми деца са родени
в 4 държави, втората ми съпруга е
наполовина от Шри Ланка, наполови-
на италианка; карам японски и амери-
кански електрически автомобил; нося
индийско колие и швейцарски часов-

Биоарт изложба „Прояви
на изобилието”

Националната галерия, Софий-
ски арсенал - Музей за съвременно
изкуство (бул. “Черни връх” 2), пред-
ставя до 28 март “Прояви на изо-
билието”. Куратори са Мартина
Йорданова и Гюнтер Зайфрид. “Про-
яви на изобилието” е биоарт излож-
ба, която си поставя за цел да
трансформира абстрактните изсле-
дователски постулати в осезаем и
споделен опит. Художниците Акси-
ния Пейчева, Антони Райжеков,
Марта Джурина и Пепа Иванова
обединяват прозрения от изкуство-
то, науката и философията, разви-
вайки необичайна конфронтация на
широк кръг въпроси, свързани с човеш-
кото съществуване. Проектът раз-
глежда възникващите възможности
на биотехнологиите в комбинация с
други дисциплини и области на раз-
витие. Изложбата съвпада със све-
товната пандемия от КОВИД-19,
която оказва огромно въздействие
върху отделните хора, общности и
общества, върху културата, иконо-
миката, екологията и други облас-
ти. Свидетели сме на забележител-
но взаимодействие в глобален мащаб
между сложните и динамични прояв-
ления на настоящата коронавирусна
активност и еднакво сложните и
динамични икономически процеси,
посочват организаторите. Излож-
бата се осъществява с подкрепата
на НФ “Култура”, Гьоте-институт
България и посолството на Кралст-
во Белгия в София.

Миша Майски гостува
на Софийската
филхармония
Виртуозният челист
ще изпълни творби
от Рахманинов,
Чайковски, Брух
и Сен-Санс

ник и се чувствам у дома навсякъде,
където хората оценяват и се наслаж-
дават на класическата музика.”

Като ексклузивен артист на “Дой-
че грамофон” за повече от 30 години
той прави над 35 записа с водещи
оркестри по света. През август 2018 г.
излезе много личният албум “Адажие-
то” с дъщеря му - пианистка, Лили,
който включва бонус записи на живо с
Марта Аргерич, Джанин Янсен, Юли-
ан Рахлин и неговия син - цигулар,
Саша Майски. Включен е и многопис-
тов аранжимент на Малеровото Ада-
жието от неговата Пета симфония с
Майски, който свири всички партии (с
изключение на арфата) - проект, за

който виолончелистът е мечтал от
много години.

Последният му запис, издаден през
есента на 2019 г., е озаглавен “Класи-
ка на ХХ век” и включва бонус ком-
пактдиск от световната премиера на
виолончеловия концерт на Бенджамин
Юсупов (посветен на Миша Майски),
както и многопистов запис на
“Bachianas Brasileiras” на Вила Лобос.

2000 година е акцент в кариерата
му - тя беше посветена главно на све-
товно турне с музика от Бах с над 100
концерта. За да изрази дълбокото си
възхищение от този велик композитор,
Миша Майски за трети път записва и
Соловите сюити на Бах.

СНИМКА © ANDREJ GRILC

За първи път на театрал-
на сцена непреходната по-
вест на Емилиян Станев
“Търновската царица” дра-
матизира верният на

„Търновската царица” представя Нов театър - НДК

българските класици режи-
сьор Бойко Илиев. Тя ще
бъде представена на
10 март от 19.30 ч. в Нов
театър - НДК. Костюми -

Жанета Иванова, сценогра-
фия - Теодор Даскалов, уча-
стват Елена Петрова, Яцек
Янков, Мариела Топалова,
Таня Карбова, Николай Ся-
ров, Веселин Борисов, Ма-
рияна Бранкованова, Цвета-
на Благоева. Продукцията е
на ДТ “Антон Страшими-
ров” в Разград.

Един млад и елегантен
мъж се връща от чужбина в
родния си град. “За тоя чор-
баджийски син, отписан от
паметта на търновци, се
мълвеше, че изхарчил торби
жълтици в парижките кафе-
шантани и от него не бивало
да се очаква нищо.” Емилиян
Станев отново звучи изклю-
чително съвременно, да не
кажа, че дарбата му е проро-
ческа. След “Крадецът на
праскови” и “Антихрист”,
той отново ни поднася бо-
лезнено актуален проблем -
“чужденеца” в собствената
му страна. “Отъркал се в
лустрото” на Запада, героят

на Емилиян Станев трудно
понася “ориенталската ле-
ност и мърлявост”. С това
като че ли оправдава своята
себичност и надменност.
“Цивилизована” Франция му
е създала определени нави-
ци в любовта, които той не
иска да наруши. Бавно, но
сигурно превръща жената,
която го обича и е готова да
му бъде прислужница в дома,
помощница в работата, лю-
бовница в кревата, майка на
неговите деца - в проститут-
ка, служителка в публичния
дом “Двата гълъба”. Сякаш,
за да се защити от нейната
безрезервна любов, той се
заиграва с богаташката щер-
ка и негова пациентка. Така
се сблъскват два морала, два
свята. Сблъскват се предста-
вите за любов в цивилизова-
ния свят и простата народна
етика, говореща с езика на
природата. Природата, коя-
то е над всички нас, споделя
режисьорът Бойко Илиев.

СНИМКА НОВ ТЕАТЪР - НДК

Гастролът на Варненския
театър с „Отело”
в София се отлага

Поради заболяване на актьор
представленията на “Отело” от
Шекспир, реж. Пламен Марков, пред-
видени за 13 март във Варна и за
15 март в НТ “Иван Вазов” в
София, се отлагат, научи ДУМА от
Виолета Тончева, пиар на ТМПЦ-
Варна. Поради големия интерес към
юбилейния спектакъл “100!”, посве-
тен на 100-годишнината на Драма-
тичния театър “Стоян Бъчваров”,
във Варна, вместо “Отело”, ще се
играе “100!”, веднага след премиера-
та предишния ден. Купените билети
за “Отело” на 13 март във Варна
важат без заверка за следващия
спектакъл на същото заглавие на
28 април или може да бъдат върна-
ти на касата. Купените билети за
гастрола на “Отело” в София на
15 март също ще бъдат валидни за
следващия спектакъл, чиято дата
ще бъде оповестена след съответна-
та уговорка с НТ “Иван Вазов”.

Антони Райжеков, #BIOCOIN,
2018-2021, интерактивна звукова
инсталация



Група от нинджи никога не би нападнала
вкупом своята жертва, биели са се един
по един. Това за тях е въпрос на чест.

Никой не може да кихне с отворени очи.
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В австрийската столица популярността
на колоезденето и особено на ходенето пеша
се увеличи значително през миналата година.
46 на сто от придвижването в рамките на
града е станало именно по тези начини. Делът
на автомобилистите се запазва непроменен,
а броят на пътниците в обществения транс-
порт намалява значително, сочат данните на
Виенската транспортна компания.

Във всекидневието на голяма част от
хората, което се състоеше и продължава да
се състои от работа вкъщи, дистанционно
обучение и локдаун, много традиционни
маршрути са отпаднали, намалели са раз-
стоянията и са се променили предпочитани-
ята към вида транспорт. Въпреки че броят
на пътуванията из града намалява в абсо-
лютно измерение, монтираните електронни
броячи на велосипедистите в австрийската

При пътуванията с обществен транспорт се забелязва рязък спад

столица показват, че в сравнение с 2019 г.
техният брой през 2020-а се е увеличил с 12
на сто. Това означава, че делът на велосипе-
дистите в т.нар. модален сплит се е покачил
от 7 на 9%.

Още преди пандемията ходенето беше
популярен начин за придвижване сред жи-
тели на австрийската столица и 82 на сто от
тях казват, че обичат да го правят. Делът на
ходенето пеша през 2020 г. е бил 37%, а

Изследователски екип от
университетите на Хелзинки
и Копенхаген успя да обучи

25 от най-добрите готвачи
от цяла Украйна се събраха в
Киев за участие в двучасов ма-
ратон по приготвяне на борш. С
традиционна супа от цвекло и
зеле страната се надява да наме-
ри място в списъка на немате-
риалното културно наследство
на ЮНЕСКО, предаде “Франс
прес”.

Инициативата на украин-
ското министерство на култу-
рата предизвика ответна реак-
ция в Москва. “Боршът е едно
от най-известните и популярни
блюда на руската кухня”, се
посочва в туита на правителст-
вото. Последваха дискусии меж-
ду интернет потребители от
двете страни, за да се определи
дали боршът е от украински или
руски произход.

Хората с по-висо-
ки доходи се чувстват
горди, по-уверени и се
страхуват по-малко в
сравнение с индивиди-
те с по-ниски възнаг-
раждения, но не вина-
ги са по-състрадателни
и любвеобилни, съоб-
щи електронното изда-
ние “МедикълЕкс-
прес”. Това сочат ре-
зултати от проучване, публикувано
онлайн в сп. “Емоушънс” от Амери-
канската асоциация по психология.

Изследвани били данни за над 1,6
милиона души от 162 страни. Екс-
пертите установили категорични до-
казателства, че високият доход пред-
полага хората да изпитват повече по-
ложителни емоции като увереност,
гордост и решителност. Тъкмо обра-

Една от най-сексапилните
блондинки в българския шоубиз-
нес бе изненадана със страхотен
подарък по случай женския праз-
ник. Цветелина Маринова, по-из-
вестна като Цвети от дует Expose,
получи уникален микрофон, ин-
крустиран плътно със скъпоцен-
ни камъни. Блестящото музикал-
но бижу е напълно функционал-
но, а самата Цвети се шегува, че
микрофонът няма търпение ско-
ро да бъде използван на живо уча-
стие пред публика.

Всъщност зад случването на
тази изненада стои интересна ис-
тория. Завръзката е по време на
участие на Expose в програмата
на луксозен хотел в Рибарица (при
спазване на всички мерки за си-

през 2019-а - 28 на сто, съобщиха за ДУМА
от Ойроком-ПР София, част от мрежата за
международни връзки на Община Виена.

По време на пандемията австрийците са
били по-често на път из кварталите си, ко-
ето обяснява големия дял на ходенето пеша.
Разходките в близост до дома бяха сред
основните забавления през миналата година
и виенчани обикаляха из града си повече от
всякога пеша.

Както и през 2019 г., делът на използва-
нето на леки автомобили е 27%, докато при
пътуванията с обществен транспорт се забе-
лязва рязък спад. През 2019 г. техният дял
беше 38 на сто, а през 2020 г. намаля до 27%.

Виена продължава да насърчава колоез-
денето и ходенето пеша. От една страна -
това е принос в борбата с климатичните
промени, а от друга - разнообразява се все-
кидневието на хората.

Организираха
маратон по
приготвяне
на борш

Изкуствен интелект разпознава красивите
вания специалистите с помощ-
та на компютри сканирали
лица, които потенциално мо-
гат да се харесат на добро-
волците. Оказало се, че нови-
те изображения съответстват
на предпочитанията на уча-
стниците с точност над 80 на
сто.

“Изследването показа, че

изкуствен интелект да разпоз-
нава привлекателни човешки
лица, съобщи “Лайф”. В екс-
перимента взели участие 30
души доброволци, които
трябвало да посочат красиви-
те хора. В същото време тех-
ните реакции били записвани
с помощта на енцефалограма.

След проведените измер-

сме способни да генерираме
изображения, които да съот-
ветстват на личните предпо-
читания на хората. Това бе
постигнато, като свързахме
невронната мрежа с реакции-
те на мозъка”, отбеляза един
от авторите на проучването
Михиел Спапе от универси-
тета на Хелзинки.

Вкусната супа може
да влезе в списъка
на ЮНЕСКО

Високите доходи премахват страха Микрофон със скопеценни камъни
получи Цвети от дует Expose

Певицата няма
търпение да
използва
функционалното
бижу на живо

гурност). Сред гостите на събити-
ето е популярният дизайнер Ата-
нас Ружев, който остава силно впе-
чатлен от изпълнението на дуета.
След като чува големия им хит “Не
се предавам”, Атанас, известен с
нестандартното си мислене и ра-
ботата за една от най-големите ис-
пански марки за бижута, решава,
че необикновеният глас на Цвети
не може да звучи на обикновен
микрофон. Веднага майсторът на
ювелирните решения се заема да
поправи тази “грешка”. Камъните
за нестандартния подарък биват ек-
склузивно поръчани от чужбина и
са специално подбрани от луксоз-
ния чешки бранд Presiosa. Седмици
по-късно фантастичното бижу
вече е в ръцете на изпълнителката.

тен ефект имат ниски-
те възнаграждения, ко-
ито се свързват и с из-
питването на отрица-
телни чувства като
тъга, страх и срам.

Резултатите са
сходни и в държавите
с по-високи доходи, и
в развиващите се стра-
ни, уточни ръководи-
телят на изследването

д-р Еди Тонг, преподавател по пси-
хология в Националния университет
на Сингапур. И добави: “Въздейст-
вието на доходите върху емоционал-
ното ни благосъстояние не бива да
се пренебрегва. Да разполагаме с
повече средства може да повиши уве-
реността и решителността ни, докато
по-ниските приходи се свързват с
мрачно настроение и тревожност.”

Ниските възнаграждения
предизвикват
отрицателни емоции

СНИМКА MOBILITATSAGENTUR/
CHRISTIAN FURTHNER

Във Виена предпочитат
разходките и колелото
Във Виена предпочитат
разходките и колелото
Във Виена предпочитат
разходките и колелото
Във Виена предпочитат
разходките и колелото
Във Виена предпочитат
разходките и колелото
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Облачността от запад-северозапад ще се увеличава, до вечерта
ще е значителна и над югоизточните райони. В Западна Бълга-
рия ще има превалявания от дъжд, които вечерта по високите
полета и северозападните райони ще започнат да преминават
в сняг. Ще духа слаб, след обяд умерен вятър от изток-североиз-
ток. Постепенно валежите ще обхванат и Централна България,
а в Северозападна ще се усилят и ще са предимно от сняг.
Атмосферното налягане ще се задържи почти без промяна.

ВИДИН
8c

СОФИЯ
7c

САНДАНСКИ
12c

ПЛЕВЕН
9c

РУСЕ
9c

ПЛОВДИВ
12c

ВАРНА
7c

БУРГАС
8c

СЪБОТАСРЯДА ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪКДНЕС НЕДЕЛЯ

ТЕЛЕЦ

Избягвайте да изпроб-
вате късмета си в ма-
териалната сфера, за-
щото рискувате прека-
лено.

ОВЕН

Завършете всичко, кое-
то сте започнали, за да
си освободите време
само и единствено за
себе си.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Помислете как бихте
могли  да  подобрите
цялостно положението
си на работното мяс-
то.

22 май - 21 юни

РАК

Дори и да се сблъскате
с трудности, важно е
да се заемете с това,
от което очаквате ус-
пех.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Много от вас ще полу-
чат заслужено призна-
ние за свършеното в
професионалната сфе-
ра. Успех.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Намалете до минимум
излишните разходи .
Погрижете се за про-
блемите, които ви тор-
мозят.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Възможно е да сте из-
нервени и да ви се стру-
ва,  че  всички искат
нещо от вас. Внимавай-
те.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Преценете проектите,
с чиято реализация въз-
намерявате да се зае-
мете. Сам сте на сце-
ната.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Стабилността ви  в
професионалната сфера
ще бъде гарантирана.
Избягвайте рисковани
ходове.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Осланяйте се на пра-
вилната си преценка за
всички важни въпроси.
Организирайте се доб-
ре.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Необходимо е да про-
явите проницателност,
за да успеете да отсе-
ете основните ангажи-
менти.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Обърнете внимание на
нещата, които бихте
могли да превърнете в
свой позитив. Не бър-
зайте.

ХОРОСКОП

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 –ÛÏ·‡Ú‡, ‡Á Ë –ÓÌ‡Î‰Ó

‰ÂÚÒÍË ÙËÎÏ /2 ÂÔËÁÓ‰/
15.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: ƒËÒÔÛÚ
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.30 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡
¡˙Î„‡Ëˇ

20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ Ò ƒÓ·ËÌ‡

◊Â¯ÏÂ‰ÊËÂ‚‡
22.00 œÓ‰ Ë„ÓÚÓ Ú‚ ÙËÎÏ /8

˜‡ÒÚ/
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ÃÓˇÚ ÔÎÂÈÎËÒÚ /Ô/
00.30 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.45 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.40  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.40 ƒÓÏ˙Ú Ì‡ ‚ˇ‡Ú‡ ’‡Ï

ì”ÒÔÂÌËÂ ¡Ó„ÓÓ‰Ë˜ÌÓî,
Ò. —‡Ô‡Â‚Ó /Ô/

04.10 »ÒÚÓËˇ.bg œÂÚ˙ ¡ÂÓÌ
/Ô/

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
09.00 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.15 “¬ Ô‡Á‡
17.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î
21.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
01.20 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
02.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
03.20 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî (Ô)
04.50 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
05.50 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 ìÕ‡‚ÒˇÍ˙‰Â ÚËî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ.36

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.52

16.00 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.2

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.40

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.46

21.00 ìMasterChefî - ÍÛÎËÌ‡-
ÌÓ ¯ÓÛ, Ò.7

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ì ‡ÎËˆËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.6
01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË-

‡Î, Ò.14 ÂÔ.88
02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.50 ì¡ÓÊÂÒÚ‚ÂÌÓî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.22

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

08.00 ÕÓ‚ËÌË

08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË

14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

¯ÓÛ

15.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË (Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË)

17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

18.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

20.00 ì¬ÂÏÂî

20.30 ì”„˛Ï-ÂÍ‡î - ÒÂË‡Î

22.15 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî

22.55 «‡ 80-„Ó‰Ë¯ÌËÌ‡Ú‡ Ì‡

ÚÂÌ¸Ó‡ ì¿ÎÂÍÒÂÈ ÃË-

¯ËÌ. ÃÂÊ‰Û Á‚ÂÁ‰ËÚÂî

23.50 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

02.10 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

03.10 ì”„˛Ï-ÂÍ‡î - ÒÂË‡Î

04.00 ÕÓ‚ËÌË

04.05 ì”„˛Ï-ÂÍ‡î - ÒÂË‡Î

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД ОБЛАЧНО С ДЪЖД ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245,
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207, –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206,
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã¿: - 205; e-mail: reklama@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË
ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈
ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg
ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ ‰‡ ÌÂ
·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂÌË ‰Ó
3 ÏÂÒÂˆ‡ ıÓÌÓ‡Ë ÌÂ ÒÂ ËÁÔÎ‡˘‡Ú.
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
17.30 Монтана - Ботев Вр
ПО НОВА СПОРТ
21.45 Портсмут - Съндърланд
ПО МАКС СПОРТ 2
22.00 Борусия Д - Севиля
ПО МАКС СПОРТ 3
22.00 Ювентус - Порто
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
13.30 Турнир в Катар (мъже)
ПО МАКС СПОРТ 2
14.30 Турнир в Марсилия (мъже)
ПО МАКС СПОРТ 3
16.00 и 0.30 Турнир
в Сантяго (мъже)
ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
15.15 Париж - Ница (III етап)
ПО ЕВРОСПОРТ 2
ФРИЙСТАЙЛ СКИ
10.50 СП в Алмати
(ски бабуни, отборно)

Атанас Илиев (вдясно) от Ботев Пд отново вкара
два гола на Левски, но мачът на “Герена” завърши 2:2

ФИФА ще следи БФС,
който в момента въвежда
видеоасистента (ВАР). Мо-
ниторингът ще е до лятото
на 2025 г. Това обяви отго-
ворникът за поставянето на
ВАР в България и бивш шеф
на Съдийската комисия
Петър Петров. “Подготовка-
та беше в няколко направле-
ния. Трябваше да бъдат
изпълнени условията на
ФИФА. В противен случай
няма да бъде разрешено да
се провеждат мачовете с
ВАР. Мониторингът ще
бъде до лятото на 2025 г.
Нямаме право на грешки,

ФИФА ще следи
БФС 4 години
ВАР у нас започва в плейофите в efbet Лига

Ясен Петров повика Андрей Гълъбинов в националния
отбор. На тарана ще се разчита за първите световни квали-
фикации. На 25 март “лъвовете” посрещат Швейцария в
София. Три дни по-късно отново на ст. “Васил Левски” е
мачът с Италия, а на 31 март предстои гостуване на Северна
Ирландия в Белфаст. Тези мачове ще са дебютни за новия
национален селекционер.

Пловдивчанинът повика само осем футболисти, играещи
зад граница. В групата легионери са още Георги Костадинов
(Арсенал Т, Рус), Страхил Попов (Хатайспор, Тур), Васил
Божиков (Слован, Слвк), Кристиян Малинов (Льовен, Бел),
Валентин Антов (Болоня, Ит), Антонио Вутов (Мезьокьо-
вешд, Унг) и Петко Христов (Про Верчели, Ит). Сред пови-
каните не е нападателят на датския шампион Митдиланд
Божидар Краев. През зимата врачанинът бе преотстъпен на
португалския Фамаликао, където не играе много.

Петров ще разчита на Гълъбинов, защото 193-сантимет-
ровият таран играе често за Специя. В последния кръг тимът
му завърши 1:1 с Беневенто, а Гълъбинов се появи на терена
в 85-ата мин. В предния кръг българинът изпусна дузпа
срещу шампиона Ювентус. Той има три гола в началото на
сезона в Серия А, преди да получи тежка травма, която го
остави три месеца извън строя.

Допълнително ще бъдат обявени играчите от българско-
то първенство, които ще оформят групата за световните
квалификации.

Ясен Петров повика
Гълъбинов и още седем

Владимир НИКОЛОВ

Бруно Акрапович е получил улти-
матум от шефа на ЦСКА-Сф Гриша
Ганчев да спечели Купата на Бълга-
рия. Това е единственото условие
пред босненеца, за да запази поста си.
На 1/4-финалите “червените” посре-
щат Ботев Вр на 18 март от 17.00 ч.

“Срещата на Бруно с началници-
те се проведе съвсем скоро. Ще се
стигне до треньорска рокада при
провал в турнира за купата. Очевид-
но шансовете за титлата вече почти
се изпариха. Твърде малко са”, ко-
ментираха пред “Блиц” източници от
Борисовата градина.

Напрежението на “Армията” се
появи, след като Акрапович изгони в
посока Панатинайкос Юнус Санкаре.
Халфът бе любимец на Гриша Ганчев,
но треньорът настоя французинът със
сенегалска кръв да бъде продаден.

Гриша Ганчев
с ултиматум
към Акрапович

защото има жестоки санкции
от ФИФА”, обяви Петров.

В предстоящите домакин-
ски мачове на Лудогорец и
ЦСКА-Сф в края на седми-
цата ще бъдат направени те-
стове на системата преди
въвеждането й в плейофите.

“Стартираме с 15 мача в
плейофната фаза. ФИФА - на
база датите, които сме дали,
и без да ни уведомява - ще
изпраща представител, кой-
то ще види дали правим този
технологичен тест и всичко,
което има като изисквания.
Ще сертифицираме всички
наши стадиони от 23 до 26
кръг. Инвестицията е в раз-
мер на 1 700 000 евро. 200
000 евро ще бъдат платени с
първата вноска, след това на

разсрочено плащане по 375
000 евро на година.

Гръцката футболна феде-
рация за една година плаща
2 млн. евро. Те имат подпи-
сан договор с друга фирма и
са заделили 10 млн. евро за
проекта. Нашата система е
близо пет пъти по-евтина.
Ще видим дали ще бъде по-
ефективна”, добави той.

“Сертифицирахме 20
съдии. Имаме и една женска
ВАР двойка. С тях ще канди-
датстваме за участие на Све-
товното в Австралия и Нова
Зеландия през 2023 г.

Първият тест е на 12
март от 17.00 ч. на среща-
та Лудогорец - Арда. Два
часа и половина преди
мача клубът домакин ще

предостави юноши, които
по наша инструкция ще ра-
зиграят инциденти, които
ще им подадем.

Всички очевадни грешки,
които биха били допуснати,
надявам се на 100% да бъдат
проверени. Главният съдия
на терена си е главен съдия.
Той е човекът, който взима
окончателното решение. Ху-
бавото на системата е, че
дава на главния съдия да
отиде и да види от няколко
ъгъла. Отивайки до монито-
ра за проверка, той има пра-
во на втори шанс и може да
промени своето решение,
ако прецени, че трябва да го
стори. Тогава той ще вземе
окончателното решение”,
каза още Петров.
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Новак Джокович записа рекорд
в световната ранглиста по тенис.
Сръбският тенисист започна 311-а
седмица на върха. Той изпревари
досегашния рекордьор Роджър Фе-
дерер (Швейц). Ноле е с 12 030 точки
и води убедително пред Рафаел На-
дал (Исп), който е с 9850 т. Данийл
Медведев (Рус) доближи Матадора
с 9735 т. Доминик Тийм (Ав) остава
четвърти с 9150 т., а Стефанос Ци-
ципас (Гър) с 6660 т. измести от
петото място Федерер - 6630 т.,

Жоан Лапорта официално е
новият президент на Барсело-
на. Той получи 30 184 или 54%
от гласовете на изборите, при-
ключили късно в неделя. Вик-
тор Фонт остана втори с 16 679
гласа (30%), а Тони Фрейша
получи 4769 гласа (9%).

Жоан Лапорта вече бе пре-
зидент на Барселона от 2003
до 2010 г. и това ще бъде него-
вият втори мандат начело на ка-

Отборът на Западната
конференция, воден от
ЛеБрон Джеймс, победи
тима на Изток с Кевин Дю-
рант със 170:150 (40:39,
60:41, 46:45, 24:25) В 70-
ия Мач на звездите от НБА
в “Стейт Фарм Арина” в
Атланта, Джорджия. За
Джеймс това бе четвърти
успех от 4 мача като капи-
тан на един от отборите.
За най-полезен играч в
мача бе обявен Янис Аде-
токумбо от Милуоки Бъкс,
който реализира за побе-
дителите всичките си 16
стрелби за общо 35 т. и бе
най-резултатният на игри-
щето.

“Беше забавно, щастлив
съм. Обичам да съм обгра-
ден от страхотни играчи.
Така е по-лесно да се иг-
рае”, сподели след двубоя
роденият в Атина нигери-
ец, MVP на последните два
сезона в Лигата, след като
получи трофея, който вече
носи името на Коби
Брайънт. “Невероятно е да
имам този приз с неговото
име, знам, че той би бил
щастлив. Исках да го спе-
челя още миналата годи-
на”, призна  Адетокумбо.
От съотборниците му
Деймиън Лилард вкара 32

Лапорта пак ще е
президент на Барселона

талунския клуб.
Първата му реакция, след

като стана ясно, че печели из-
борите, бе свързана с реванша
в Шампионската лига срещу
ПСЖ: “Отиваме в Париж за
обрат!”, категоричен бе новият
стар президент на каталунския
клуб, зад когото застанаха Лео
Меси, Христо Стоичков, Кар-
лес Пуйол и други легенди на
Барса.

Западът спечели 70-ия
Мач на звездите в НБА
Янис Адетокумбо взе приза „Коби Брайънт” за най-добър играч

който утре в Доха се завръща на
корта след 14-месечно отсъствие.

Джокера подобри един от най-
значимите рекорди в тениса. Тази го-
дина той има възможност да подоб-
ри още един рекорд, задминавайки
американската легенда Пийт Сампрас
по брой сезони, в които е завършвал
като №1. Засега и двамата са с по
шест. За първи път Джокович се изка-
чи на върха в тениса на 24 години и
43 дни на 4 юли 2011 г. Най-дългата
му серия бе от 122 седмици между 7

юли 2014 г. и 6 ноември 2016 г.
Григор Димитров запази 17-ата

си позиция с 2575 т. Българинът
продължава да се подготвя за АТП
500 турнира в Акапулко през идна-
та седмица.

“Вълнувам се да се върна в Ака-
пулко. Имам прекрасни спомени от
това красиво място. Идвам отново.
Благодаря за подкрепата”, каза Ди-
митров. През 2014 г. в мексикан-
ския курорт той спечели първата
титла в кариерата си.

Ноле Джокович с рекорд в ранглистата

т., с 28 завърши Стеф Къри,
а с 22 - Джейлън Браун.

Брадли Бийл бе най-
резултатен за Изтока с 26
т., Кайри Ървинг записа
24 т. и 12 асистенции, а
по 21 т. вкараха Джейсън
Тейтъм и Джеймс Хардън.

ЛеБрон игра 13 мину-
ти в срещата и вкара само
4 точки. “Винаги се опит-

вам да избера правилния
състав и имам късмета да
го правя в последните че-
тири години. Момчетата
излизат на паркета, за да
спечелят”, коментира Ле-
Брон.

Преди мача Стеф Къри
спечели състезанието по
стрелба от тройката, след
което реализира 8 тройки

Янис Адетокумбо забива в коша на Изтока
в 70-ия Мач на звездите в НБА

в самия мач, колкото на-
низа и Деймиан Лилард.
Гардът на Голдън Стейт
Уориърс спечели надпре-
варата по тройки за втори
път в кариерата си след
2015 г. и стана едва сед-
мият баскетболист с две
победи в надстрелването
в историята на НБА.

Литовската звезда на
Индиана Пейсърс Доман-
тас Сабонис, син на леген-
дата Арвидас Сабонис,
триумфира в конкурса по
умения, като за четвърти
път в последните шест го-
дини висок играч печели
надпреварата. Във финал-
ния кръг той се справи със
сърбина Никола Вучевич.

В най-атрактивния
конкурс - за майсторите
на забивките, победи
Анфърни Симънс в кон-
куренцията само на Ка-
сиъс Стенли и Оби Топин.

70-ият Мач на звезди-
те се проведе почти без
публика и само в една
вечер заради пандемията.
Липсваха и знаменитости-
те на първите редове. В
последния момент от
съставите бяха извадени
Джоуел Ембийд и Бен
Симънс, които били в кон-
такт с вирусоносител.

СНИМКА БГНЕС

Защитникът Люк Шоу (вляво) вкарва втория гол във вратата на Сити за победата на
Юнайтед на “Етихад Арина” с 2:0 в дербито на Манчестър и 28-ия кръг в Премиър лийг


